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IZVJEŠĆE O PROVEDENOM SAVJETOVANJU SA ZAINTERESIRANOM JAVNOŠĆU (NACRT) 

Naziv akta o kojem je savjetovanje provedeno: Nacrt nove Županijske razvojne strategije Istarske županije za 
razdoblje do 2020. godine (ŽRS) 

Vrijeme trajanja savjetovanja: Savjetovanje je provedeno u razdoblju od 16.02.2016. do 01.03.2016. godine. 

Cilj i svrha javnog savjetovanja   

Cilj javnog savjetovanja  bio je prikupiti mišljenja zainteresirane 
javnosti o predloženom strateškom okviru ŽRS-a IŽ do 2020. godine; 
mjerama i aktivnostima Županijske razvojne strategije za razdoblje do 
2020. godine, kako bi ona što bolje odgovarala stvarnim potrebama na 
teritoriju u narednom razdoblju, kao i definiranju zajedničkih 
prioriteta razvoja na području Istarske županije. 

 
 

R.b
r. 

Naziv 
dionika 

(pojedinac, 
organizacija
, institucija) 

Tekst primjedbe/prijedloga/komentara 
Status 

odgovora 
Komentar 

1. Korado 
Korlević, 
Zvjezdarnica 
Višnjan 

Tablica 23. Razvojni problemi i potrebe, 
strana 21. 
Tablica 25. Razvojni problemi i potrebe, 
strana 23. 
Razmotriti uvrštenje u razvojne 
probleme sljedećeg:     
-Nedovoljan broj darovitih učenika 
uključenih u programe potpore iz 
područja znanost-tehnologija (STEM) 
- Nepostojanje sustavne podrške 
postojećim edukacijskim programima 
rada s darovitima iz područja STEM 
- Nedovoljna podrška roditeljima 
visokomotivirane i darovite djece 
Razmotriti uvrštenje u razvojne potrebe 
sljedećeg:  
- Podupirati će se i evaluirati postojeći 
školski i vanškolski, vikend i rezidentni 
programi rada s darovitim učenicima.  
- Osigurati stručnu i financijsku potporu 
postojećim programima i poticati i 
podržavati razvoj novih programa 
edukacije darovitih učenika  
- Osnovati odbor za poticanje, praćenje i 
evaluaciju razvoja programa rada s 
darovitim učenicima 
- podržati osnivanje i gradnju centara 
izvrsnosti u STEM edukaciji 
Također, nigdje se u Strategiji ne 
spominje zvjezdarnica Višnjan: ni njen 
znanstveni, ni tehnološki, ni edukacijski 
ni turistički potencijal. 

Prijedlozi 
usvojeni  

Predloženi razvojni problemi i 
razvojne potrebe uvršteni su u 
tablice razvojnih problema i potreba 
pod poglavljem 1.4. - Obrazovanje i 
znanost. 
Sukladno navedenome prilagođene 
su i aktivnosti te je  konkretno pod 
mjerom 1.1.3. Osnaživanje 
istraživačke, inovacijske i 
tehnološke infrastrukture i 
kapaciteta (centri kompetencija, 
tehnološki parkovi i dr.) uvrštena 
aktivnost jačanja znanstveno-
edukacijskih centara i programa u IŽ 
s naglaskom na popularizaciju 
znanosti među najmlađima te 
potenciranje rada s darovitom 
djecom.  Nadalje, pod mjerom 
2.1.1. Jačanje aktivnosti 
usmjeravanja i profesionalne 
orijentacije te  poticanje ulaganja u 
obrazovanje, usavršavanje, 
strukovno obrazovanje i cjeloživotno 
učenje u skladu s potrebama tržišta 
rada uvrštena je aktivnost 
potenciranja uspostave sustava rada 
s darovitom djecom i učenicima; 
razvoj ustanova i ljudskih resursa 
koji potiču i omogućavaju cjelovit 
intelektualni te socio-emocionalni 
razvoj darovitih učenika kroz 
omogućavanje rane identifikacije 
darovitih u odgojno-obrazovnim 
ustanovama, njihovo 
individualizirano poučavanje i 
učenje tako da ono odgovara 
njihovim sklonostima, 
sposobnostima i interesima. 
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Organizacija i potenciranje razvoja 
novih studija (interdisciplinarnih 
studija i doktorskih programa) u 
STEM području uvrštena je u mjeru 
2.2.3. Uvođenje novih studijskih i 
istraživačkih programa potrebnih za 
razvoj IŽ-a u suradnji s 
gospodarstvom i unapređenje 
kvalitete znanstveno-nastavnih 
aktivnosti Sveučilišta. Znanstveno 
Edukacijski Centar Višnjan uvršten 
je u partnere provedbe mjera 1.1.3. 
i 2.1.1. te je aktivnost jačanja 
znanstvenog, tehnološkog, 
edukacijskog i turističkog 
potencijala zvjezdarnice u Višnjanu 
uvrštena u mjeru Mjera 4.2.4. 
Promocija i afirmacija brenda Istre 
kao regije („zelene“, kulture, 
sporta, zdravog života, poduzetničke 
i dr.) 

2. Igor Škatar, 
Pulapromet 
d.o.o. 

U dijelu u kojem se govori o javnom 
putničkom prometu na str. 115. kao i 
tablice 95 na str.116. stoji 
„neodgovarajuća mreža javnog 
prijevoza“. 
Takva formulacija može biti vrlo 
paušalna ukoliko se ne poznaje djelić 
činjeničnog stanja.  
Naravno da se ovdje pod terminom 
javnog prijevoza ne podrazumijeva samo 
javni gradski prijevoznik nego cjelokupna 
mreža svih prijevoznika u IŽ, ali dakle,  
potrebno je imati na umu da radi iznimne 
centraliziranosti države dolazi i do 
smanjenja kvalitete prijevoznih usluga 
radi neusklađenosti Zakona o 
komunalnom gospodarstvu s jedne strane 
i Zakona o prijevozu u cestovnom 
prometu. Pri tome upravo radi takve 
centraliziranosti dolazi do sustavnog 
višegodišnjeg zanemarivanja javnih 
prijevoznika osnovanih od strane jedinica 
lokalnih samouprava ( GPP Osijek, Auto 
promet Sisak, ZET Zagreb, Autotrolej 
Rijeka, Liburnija Zadar, Promet Split, 
Libertas Dubrovnik pa time naravno i 
Pulapromet Pula ). Tako da se dolazi do 
apsurda gdje Država namjerno ili iz 
potpunog neznanja plača uslugu deset 
puta višu da bi istovremeno višestruko 
smanjili prijevoznu uslugu onima kojima 
bi ista trebala biti namijenjena. Samo 
jedan primjer kod nas je da se privatnom 
prijevozniku za jednu školsku godinu 
plaća onoliko koliko bi se javnom 
gradskom platilo za deset godina (totalni 
apsurd ali očito funkcionira).  

Prijedlog  
usvojen 
 

Navedeno je uvršteno u tablicu 
razvojnih potreba u poglavlju 3.3. 
Osnovne analize stanja - 
Infrastruktura za mobilnost i 
internetsku povezanost (podnaslov 
Javni putnički prijevoz) 
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Stoga bi se u tablici na str. 116. možda i 
moglo ostaviti tekst „neodgovarajuća 
mreža javnog prijevoza „ ali bi se u 
narednoj koloni možda moglo dodati 
točka „usklađivanje Zakona o 
komunalnom gospodarstvu i Zakona o 
prijevozu u cestovnom prometu“, 
odnosno provođenje aktivne 
decentralizacije i u segmentu prometa. 

3. Sergio 
Stojnić, 
ravnatelj 
Lučke uprave 
Umag-
Novigrad 

Uočene su netočnosti u tekstu Strategije 
a odnose se na Pomorski promet (str. 111 
– 114). 
U PP IŽ inventar luka je napravljen samo 
za područje bivše općine Pula ta ko da 
ispada da je ukupan broj luka otvorenih 
za javni promet 37 (16 na području 
Medulina i 13 na području Pule) pa je 
tako prenijeto u Strategiju. 
Na području Istarske županije ima 67 
luka otvorenih za javni promet 
županijskog i lokalnog značaja i to: 
Na području kojim upravlja Lučka uprava 
Umag-Novigrad 12  
Na području kojim upravlja Lučka uprava 
Poreč 5 
Na području kojim upravlja Lučka uprava 
Rovinj 7 
Na području kojim upravlja Lučka uprava 
Pula 29 
Na području kojim upravlja Lučka uprava 
Rabac 6 
Dakle, pretpostavka razvoja Pomorskog 
prometa u lukama otvorenim za javni 
promet je pogrešna jer su ulazni podaci 
netočni. 
Nadalje, citiram “Industrijska specijalna 
luka na lokaciji tvornice cementa nalazi 
se u Umagu, a na lokaciji kamenoloma 
Antenal u Novigradu.“  
Ne postoji više industrijska luka TCU u 
Umagu. Luka u Antenalu nije nikad imala 
status industrijske luke. 
 
Još jedan primjer: 
U Mjerama 3.2.1. Poboljšanje prometne 
infrastrukture 
„- izgradnja pomorskog putničkog 
terminala u Puli  
- razvoj luke Bršica“ 
Smatramo da u strateškom razvoju 
prometne infrastrukture (pomorske) 
Istarske županije to nije dovoljno.  
Mišljenja smo da bi trebalo revidirati 
cjelokupni tekst koji govori o pomorskom 
prometu. Malo bolje uskladiti podatke a 
oko razvojne strategije preporučam 
razgovor s lučkim upravama Istarske 

Komentari i 
prijedlozi 
primljeni 
na znanje i 
usvojeni 
sukladno 
komentaru 

Komentari su obrađeni u suradnji s 
UO za održivi razvoj IŽ  te su 
provjereni i izmijenjeni netočni 
podaci i prema komentaru brisan je 
tekst o luci u Antenalu. 
Zaključno je navedeno uvršteno pod 
poglavljem 3.3. Infrastruktura za 
mobilnost i internetsku povezanost – 
Pomorski promet 
Nadalje, pitanje razvoja pomorskog 
prometa obuhvaćeno je mjerom 
3.2.1. Poboljšanje prometne 
infrastrukture, koja je dodatno 
ojačana kroz aktivnosti  izgradnje 
lukobrana u lukama sukladno 
prostornim planovima i lokalnim 
programima razvoja te izgradnje i 
jačanje uređenja lučke 
infrastrukture, sukladno lokanim 
razvojnim i prostornim planovima te 
studijama izvedivosti. 
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županije zbog autentičnosti podataka i 
planova i programa razvoja luka na 
području županije. 

4. Općina 
Brtonigla 

Naš se konkretan prijedlog odnosi na 
projekt koji se provodi na području 
Općine Brtonigla, za kojeg smatramo da 
bi se trebao uvrstiti među županijskim 
glavnim razvojnim projektima do 2020. 
godine, odnosno u točku VI. „STRATEŠKI 
PROGRAMI, GLAVNI RAZVOJNI PROJEKTI 
DO 2020.“ (stranica 2018. nacrta ŽRS). 
Dostavljeno je i detaljno obrazloženje 
prijedloga koje uključuje: indikativnu 
vrijednost projekta, mjesto odvijanja 
projekta, sažetak projekta, opće ciljeve, 
specifične ciljeve, glavne aktivnosti oko 
zaštite lokaliteta, glavne infrastrukturne 
investicije, očekivane rezultate projekta 
i doprinos projekta regionalnom razvoju 
RH, potrebe i probleme ciljanih skupina 
čije se rješavanje može potaknuti ovim 
projektom, relevantnost projekta, 
primjena inovativnih pristupa, predviđeni 
društveno-gospodarski učinkak projekta i 
očekivana dodana vrijednost za 
regionalni razvoj, financijska održivost, 
institucionalna održivost, gotova 
dokumentacija, dokumentacija koju je 
potrebno napraviti, usklađenost projekta 
sa strateškim dokumentima). 

Prijedlog 
primljen na 
znanje i 
usvojen 
sukladno 
komentaru 

Projektni prijedlog će kao takav biti 
uvršten u akcijski plan ŽRS-a koji se 
sukladno smjernicama priprema 
početno za razdoblje do 2018. 
godine, sukladno planiranju 
proračuna JL(R)S-eva te u vezanu 
bazu projekata ŽRS-a, koja će se 
kontinuirano ažurirati tijekom 
provedbe ŽRS-a i koja je usklađena s 
elektronskom bazom projekata 
Ministarstva regionalnoga razvoja i 
fondova EU.  Isto je naglašeno pod 
mjerom 4.1.1. Izgradnja nove 
kulturne infrastrukture i obnova 
postojeće za: produkciju, edukaciju, 
prezentaciju/promociju,čuvanje 
građe i unapređenje rada ustanova u 
kulturi; aktivnost: revalorizacija i 
revitalizacija arheoloških nalazišta 
na području županije. 

5. Doc.dr.sc. 
Darko Saftić, 
Institut za 
poljoprivred
u i turizam 

1.4. Obrazovanje i znanost 
Tablica 33. Razvojni problemi i potrebe 
(str.33-34) 
U tablici je potrebno dodati novu stavku 
u kolumni „RAZVOJNE POTREBE“ pod 
„Znanost“: Povećanje broja 
znanstvenoistraživačkog osoblja u 
znanstvenoistraživačkim institucijama. 
 
2.5.3. Poljoprivreda, ribarstvo i 
marikultura, šumarstvo i lovstvo 
Tablica 64. Razvojni problemi i potrebe 
pod „Poljoprivreda i prerada“ (str.68): 
U tablici je u kolumni „RAZVOJNE 
POTREBE“ potrebno izbrisati stavku 
označeno crvenim: 
Osnovati srednju poljoprivrednu školu u 
Poreču, Veleučilište u Rijeci i 
poljoprivredni odjel u Poreču - 
smjer vinarstvo i smjer mediteranske 
poljoprivrede te Visoke poljoprivredne 
škole – smjer ribarstvo i 
pčelarstvo. 
Budući da je Veleučilište u Rijeci sa 
navedenim smjerovima osnovano i 
postojeće već niz godina, 
nepotrebno je isticati potrebu za 
osnivanjem istoga. 

Prijedlozi 
usvojeni 

Unesene su izmjene sukladno 
prijedlozima, uz napomenu da je 
opaska glede dopune aktivnosti za 
Mjeru 1.1.2. uzeta u razmatranje te 
usvojena u mjeri 4.2.4. Promocija i 
afirmacija brenda Istre kao regije 
(„zelene“, kulture, sporta, zdravog 
života, poduzetničke i dr.), dok je 
mjera 3.3.3. Valorizacija prirodne 
baštine i zaštita i upravljanje 
vrijednim dijelovima prirode i 
ekološke mreže (u koju je uvrštena 
predložena nova aktivnost), 
numerički u novom nacrtu 
postavljena kao mjera 3.3.2., 
obzirom da je prethodna Mjera 
3.3.2. Uravnoteženi razvoj obalnog 
dijela županije i unutrašnjosti zbog 
preklapanja rasformirana u više 
mjera, slijedom  naputka ex-ante 
evaluacije. 
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2.6.1. Turizam 
Tablica 71. Razvojni problemi i potrebe 
(str.78) 
U tablici je potrebno dodati novu stavku 
u kolumni „RAZVOJNI PROBLEMI“: 
Nedovoljna suradnja turističkog sektora s 
visokoškolskim i istraživačkim 
institucijama i nedovoljna 
ulaganja u nova znanja, istraživanje i 
razvoj. 
 
U tablici je potrebno dodati novu stavku 
u kolumni „RAZVOJNE POTREBE“: 
Poticanje suradnje turističkog sektora s 
visokoškolskim i istraživačkim 
institucijama te korištenje 
znanja i inovacija radi stvaranja 
turističkih proizvoda veće 
konkurentnosti. 
 
III. SWOT ANALIZA RAZVOJA ISTARSKE 
ŽUPANIJE – PREPOZNAVANJE RAZVOJNIH 
POTREBA I 
POTENCIJALA (str.142) 
U tablici je u polju „SNAGE“ za 
„Obrazovanje i znanost“ potrebno dodati 
novu stavku: 
Djelovanje dva javna znanstvena 
instituta kao okosnica razvoja 
znanstvenoistraživačke djelatnosti. 
 
Razvojni prioritet 1.1. – Jačanje 
istraživanja i razvoja, primjene novih 
tehnologija i inovacija 
Mjera 1.1.2. Podupiranje primjene novih 
tehnologija i unapređivanja i proširenja 
tehnoloških 
kapaciteta i poslovnih procesa u ključnim 
sektorima istarskog gospodarstva 
(str.164) 
U Popisu indikativnih aktivnosti potrebno 
je dopuniti stavak (dopuna označeno 
boldirano): 
- razvijati kulturni turizam – 
popularizacija istraživanja kulturne 
baštine, te održive 
selektivne oblike turizma s naglaskom na 
valorizaciju „zelene Istre“ (prirodne 
baštine) 
Razvojni prioritet 3.3. Razvoj prostornog 
planiranja te upravljanja prostorom i 
zaštitom okoliša 
Mjera 3.3.3. Valorizacija prirodne 
baštine i zaštita i upravljanje vrijednim 
dijelovima prirode i 
ekološke mreže (str.197-198) 
U Popisu indikativnih aktivnosti potrebno 
je dodati novi stavak: 
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- uspostaviti institucionalnu suradnju 
ustanova u području zaštite prirode sa 
znanstvenoistraživačkim 
ustanovama u okruženju s ciljem 
osmišljavanja inovativnih oblika 
„održivog 
korištenja“ prirodne baštine u svrhe 
razvoja novih turističkih proizvoda. 
 

6. IŽ - Upravni 
odjel za 
obrazovanje, 
sport i 
tehničku 
kulturu 

Nacrt Żupanijske razvojne strategije 
lstarske żupanije za razdoblje do 2020. 
godine potrebno je korigirati i/iIi 
dopuniti kako slijedi: 
 
1) Na str. 19 u razvojnim potrebama 
sporta predviđena je Izgradnja novih 
školskih dvorana te opremanje postojećih 
kako bi se dostigli minimalni standardi za 
provedbu programa nastavnih i 
izvannastavnih akivnosti, a što je već 
obuhvaćeno razvojnom potrebom 
osnovnoškolskog obrazovanja Uskladenje 
s Državnim pedagoškim standardom 
osnovnoškolskog sustava odgoja i 
obrazovanja (str. 23) i razvojnom 
potrebom srednjoškolskog obrazovanja 
Uskladenje s Državnim pedagoškim 
standardom srednjoškolskog sustava 
odgoja i obrazovanja (str. 28). Potrebno 
je uskladiti ovo preklapanje razvojnih 
potreba, naročito zbog kasnije 
predviđenih ulaganja iz Županijskog 
proračuna. 
 
2)Na str. 20 predzadnji paragraf treba 
glasiti: „Usporedbom prikupljenih 
podataka uočava se razmjerno veće 
povećanje broja skupina u dječjim 
vrtićima u odnosu na povećanje broja 
djece koja pohadaju dječje vrtiće te kao 
posljedica Uskladenje s Državnim 
pedagoškim standardom predškolskog 
odgoja i naobrazbe.", Budući da 
navedeno povećanje broja skupina nije 
posljedica usklađenja, nego isto kao 
posljedicu ima uskladenje s Državnim 
pedagoškim standardom. 
 
3)Na str. 21-22 u tablici 23. razvojni 
problemi i potrebe predškolskog odgoja 
pisati ispravni naziv Državni pedagoški 
standard piedškolskog odgoja i 
naobrazbe. Takoder   se  ocjenjuje   
nepotrebnim  zasebno   i  parcijalno  
isticati  kao   problem „energetska 
učinkovitost sustava grijanja/hlađenja i 
samog objekta u građevinskom smislu“, 
budući da nedovoljna usklađenost i 

Prijedlozi 
usvojeni 
sukladno 
komentari
ma 

1) ispravljeno i prilagođeno sukladno 
prijedlogu 
2) ispravljeno sukladno prijedlogu 
3) ispravljeno sukladno prijedlogu 
4) ispravljeno sukladno prijedlogu 
5) ispravljeno i prilagođeno sukladno 
prijedlogu 
6) ispravljeno sukladno prijedlogu 
7) ispravljeno i prilagođeno sukladno 
prijedlog, uz napomenu da je 
uspostava i jačanje centara 
izvrsnosti za turizam i ugostiteljstvo 
ostavljena kao opća potreba na 
teritoriju IŽ što je zaključeno 
temeljem analize realnih potreba 
gospodarstva 
8) primljeno na znanje 
9) ispravljeno i prilagođeno sukladno 
prijedlogu 
10) dopunjeno sukladno prijedlogu 
11) primljeno na znanje 
12) ispravljeno i prilagođeno 
sukladno prijedlogu, navedene su 
mjere detaljnije dorađene, kako bi 
se napravila jasnija distinkcija te u 
kao i u svim mjerama dodatno 
naznačeni nositelji i partneri, kako 
bi se čim jasnije definiralo pitanja 
nadležnosti po pitanju mjerenja 
rezultata 
13) ispravljeno i prilagođeno 
sukladno prijedlogu 
14) pokazatelji ishoda usklađeni su 
sa relevantnim predloženim 
pokazateljima za izvještavanje u 
provedbi ŽRS-a  te važećim 
smjernicama za izradu županijskih 
razvojnih strategija  
15) primljeno na znanje 
16) dopunjeno sukladno prijedlogu 
uz napomenu da je nadopuna vezana 
uz potenciranje korištenja 
obnovljivih izvora energije u 
sektorima obrazovanja i zdravstva 
svrstana pod mjeru 3.1.2. Promocija 
i korištenje OIE 
17) primljeno na znanje 
18) ispravljeno sukladno prijedlogu 
19) primljeno na znanje uz 
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usklađenje sa sva 3 državna pedagoška 
standarda obuhvaćaju i ovu vrstu 
problema/potrebe. 
 
4)Naknadnom provjerom od Ureda 
državne uprave u IŽ je dobivena 
informacija o stanju osnovnih glazbenih 
škola. Slijedom utvrđenog, zadnji 
paragraf na str. 22 treba glasiti: „ U IŻ 
djeluje 7 osnovnih glazbenih škola, od 
kojih dvije u sklopu osnovnih umjetničkih 
škola u Labinu i Poreču, a četiri pri 
osnovnim školama u Novigradu, Pazinu, 
Rovinju i Umagu. Glazbena škola Ivana 
Matetića-Ronjgova Pula ima osnovno i 
srednjoškolsko obrazovanje, te je jedina 
takve vrste u IŽ.  U svim osnovnim 
školama u školskoj godini 2013./2014. 
bilo je upisano 1130 učenika u 103 
razredna odjela, od čega 348 učenika u 
Glazbenoj školi u 28 razrednih odjela 
osnovne glazbene škole. Postojeći broj 
osnovnih glazbenih škola zadovoljava 
potrebe Żupanije.“ 
 
5)Na  str.  23  u  tablici  25.  razvojni  
problemi  i  potrebe  osnovnih  škola     
umjesto „prepoznavanje“ koristiti 
formulaciju „identifikacija“, sukladno 
zakonskim propisima i Strategiji znanosti, 
obrazovanja i tehnologije. Također, 
naknadno dodani razvojni problem  
„Nedovoljan   broj  stručnih  suradnika   
u  školama“   i  razvojna   potreba 
„Zapošljavanje stručnih suradnika 
(ekipiranja stručnih službi)“ preklapaju 
se s nedovoljnom usklađenosti odnosno 
usklađenjem s Državnim pedagoškim 
standardom osnovnoškolskog sustava 
odgoja i obrazovanja. 
 
6)Na str. 27 u navođenju većih ulaganja u 
srednje školstvo IŽ brisati naknadno 
dodano planiranje osnivanje Srednje 
umjetničke škole u Labinu, budući da 
osnivači srednjih škola u RH jesu 
żupanije ili eventualno fizičke/pravne 
osobe, no ne i gradovi. U tom smislu 
ponovno se ističe da je Skupština lstarske 
županije utvrdila svoje planove u 
srednjem školstvu, te je planirano 
osnivanje samo dvije nove srednje škole 
u Poreču u skladu s Odlukom o prijedlogu 
mreže srednjih škola i učeničkih domova 
na području lstarske županije („Službene 
novine lstarske županije”, br. 8/10). 
 
7)Na str. 28 u tablici 29. brisati naknadno 

pojašnjenje; mjera 2.1.1. Jačanje 
aktivnosti usmjeravanja i 
profesionalne orijentacije te  
poticanje ulaganja u obrazovanje, 
usavršavanje, strukovno obrazovanje 
i cjeloživotno učenje u skladu s 
potrebama tržišta rada, obuhvaća 
aktivnosti više javnih prijavitelja 
koji očekuju podršku Istarske 
županije te je temeljem navedenog 
planiran indikativan iznos do 2020. 
godine (plan). Isti će se korigirati 
slijedom prikupljanja projekta u 
Akcijski plan za navedenu mjeru 
20) primljeno na znanje uz opasku: 
sukladno objašnjenju u prethodnoj 
točci, radi se o indikativnim 
iznosima koji nisu obvezujući, već 
okvirno planirani u fazi nacrta, a 
mijenjati će se sukladno Akcijskom 
planu koji će se ažurirati na 
redovitoj dvogodišnjoj bazi, 
sukladno smjernicama o praćenju 
provedbe ŽRS-a te će izvori 
financiranja biti sukladno 
prilagođeni 
21) primljeno na znanje uz opasku: 
sukladno objašnjenju u prethodnoj 
točci, radi se o indikativnim 
iznosima koji nisu obvezujući, već 
okvirno planirani u fazi nacrta, a 
mijenjati će se sukladno Akcijskom 
planu koji će se ažurirati na 
redovitoj dvogodišnjoj bazi, 
sukladno smjernicama o praćenju 
provedbe ŽRS-a te će izvori 
financiranja biti sukladno 
prilagođeni 
22) iznos je povećan sukladno 
prijedlogu, no i za ovaj komentar 
važi opaska iz prethodne točke. 
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dodani razvojni problem „nedovoljan 
broj kvalitetnih učeničkih domova u svim 
gradovima koji imaju srednjoškolske 
centre“, kao i razvojnu potrebu 
„lzgradnja kvalitetnih učeničkih domova 
u svim gradovima koji imaju 
srednjoškolske centre“, budući da će 
mreža učeničkih domova pratiti mreżu 
strukovnih škola i programa kako je 
navedeno stavku prije tablice 29., sve u 
skladu sa Strategijom obrazovanja, 
znanosti i tehnologije RH. Predviđena 
razvojna potreba „Uspostava regionalnih 
centara kompetentnosti za strukovno 
obrazovanje povezano sa svijetom rada 
koji će opremljenošću i stručnim 
kadrovima biti nositelji kvalitetnog 
strukovnog obrazovanja" u skladu je sa 
Strategijom znanosti, obrazovanja   i  
tehnologije   i  mogućnosti  financiranja   
kroz  Operativni   program 
„Konkurentnost i kohezija“, Prioritetna 
os 9: Obrazovanje, vještine i cjeloživotno 
učenje, Specifični cilj 10a3. Slijedom 
navedenog, u tablici 29. treba brisati 
razvojnu potrebu „Uspostava Centra 
izvrsnosti za turizam i ugostiteljstvo u 
Rovinju i Labinu", budući da se u Labinu 
uopće ne planira uspostava centra u 
turizmu, dok Centar izvrsnosti za turizam 
i ugostiteljstvo u Rovinju spada u 
Visokoškolsko obrazovanje, kako je to 
predviđeno na str. 33 u okviru naknadno 
dodane razvojne potrebe visokoškolskog 
obrazovanja „Jačanje kvalitetnih 
programa za izobrazbu tuističkih kadrova  
(i  u  srednjem  i  visokom  obrazovanju)  
s  obzirom  na  izrazitu turističku 
orijentaciju IŽ.“  
Ujedno napominjemo da bi u ovoj 
potrebi trebalo brisati „u srednjem 
obrazovanju", budući da je na razini 
lstarske županije za Centar kompetencija 
za srednjoškolsko obrazovanje u tuizmu i 
ugostiteljstvu odabran Turističko- 
ugostiteljski centar Pula (u skladu sa 
Strategtjom razvoja tuizma RH do 2020. 
godine). 
 
8)Opaska da je na str. 52 kao razvojna 
potreba tržišta rada utvrđeno „Razvoj 
mreže škola u IŽ-u s ponudom programa 
za ona zvanja koja nedostaju tržištu 
rada, ...“ a što je detaljnije razrađeno u 
poglavlju „Srednjoškolsko obrazovanje“, 
odnosno kroz više razvojnih potreba u 
srednjoškolskom obrazovanju. 
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9)Na str. 68 u razvojoim potrebama 
poljoprivrede i prerade predviđeno je 
„Osnovati srednju poljoprivrednu školu u 
Poreču“, a što je već utvrđeno u 
Programima i projektima razvoja 
srednjoškolskog obrazovanja na str. 27. 
 
10)Na str. 106 tabłicu 87. razvojni 
problemi i potrebe energetske 
učinkovitosti dopuniti razvojnom 
potrebom „Smanjenje potrošnje energije 
u zgradama javnog sektora“, budući da 
je najveći dio indikativnih sredstava za 
dodjelu za PO4 namijenjen ulaganjima u 
zgrade javnog sektora s obzirom da javne 
zgrade predstavljaju značajan    
potencijal    za    uštedu   energije    i   
troškova    (Operativni  program 
„Konkurentnost i kohezija“, Prioritetna 
os 4: Promicanje energetske učinkovitosti 
i obnovljivih izvora energije, Specifični 
cilj 4c1). 
 
11)Potrebno je voditi računa da 
naknadno dodana indikativna aktivnost 
na str. 166 paduprijeti usposłavu i razvoj 
Centra kompetentnosti za strukovno 
obrazovanje i osposobIjavanje u području 
mehatronike u Gradu Labinu 
(elektrotehnika, elektronika, 
intormatika, robotika, strojarstvo) u 
okviru Srednje škole Mate Blažine Labin' 
ne bude u koliziji s planiranim Centrom 
novih tehnologija Vidikovac u Puli, 
budući da je upravo Centar novih 
tehnologija Vidikovac u Puli zamišljen 
kao centar kompetentnosti za sektore 
prerađivačke industrije, građevinarstva, 
strojarstva i tehničkih zanimanja u 
Istarskoj županiji. U tom smislu skrećemo 
pažnju da  je prema nadleżnom 
Ministarstvu znanosti, obrazovanja i 
sporta pokrenuta inicijativa 
identificiranja Centra novih tehnologija 
Vidikovac u Puli kao jednog od 
regionalnih centra kompetentnosti u 
Republici Hrvatskoj i mogućnosti 
njegovog financiranja kroz Operativni 
program „Konkurentnost i kohezija“, 
Prioritetna os 9: Obrazovanje, vještine i 
cjeloživotno učenje, Specifični cilj 10a3, 
u sklopu kojeg se predviđa 
rekonstrukcija, obnova i adaptacija 
institucija strukovnog obrazovanja i 
osposobljavanja u ciljanim sektorma za 
osiguranje modernog i visokokvalitetnog 
obrazovanja i osposobljavanja te nabava 
specijalizirane opreme za te ustanove. 
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12)Na str. 177 i dalje je u razradi mjere 
2.1. 1. Poticanje ulaganja u obrazovanje, 
usavršavanje i strukovno obrazovanje i 
cječoživotno učenje u skladu s 
potrebama tržišta rada ostalo djelomično 
preklapanje s mjerama 2.2.1. (digitalno 
zrele škole/opremanje škola) i 2.2.2. 
(rekonstrukcija i opremanje ustanova 
SOO), te je potrebno isto uskladiti, tim 
više što je u ovoj mjeri kao izvor 
navedena IŽ (ne HZZ i godišnja učestalost 
praćenja. Također se daje opaska da 
naknadno dodane aktivnosti u vezi 
sustava stipendiranja i informiranja o 
deficitamim zanimanjima u znatnoj mjeri 
već funkcioniraju, kako na nivou lŽ, tako 
i na nivou JLS-ova. 
 
13)Na str. 180 u Opisu, nazivu Mjere 
2.2.1. i popisu indikativnih aktivnosti 
pisati ispravni naziv Državni pedagoški 
standard predškolskog odgoja i 
naobrazbe. Također, preporučuje se 
tablicu Pokazatelji ishoda za Mjeru 2.2.1 
dopuniti sa još ishoda, budući da je u 
dijelu škola utvrđen samo porast 
digitalno zrelih škola. 
 
14)Na str. 180 preporučuje se tablicu 
Pokazatelji ishoda za Mjeru 2.2.2. 
dopuniti sa još ishoda, a koji će biti 
relevantni u ocjeni poboljšanja uvjeta 
školovanja učenicima kojima se 
pridonijelo modemizaciji strukovnog 
obrazovanja i osposobljavanja. 
 
15)Na str. 186 u popisu indikativnih 
aktivnosti provjeriti pitanje opravdanosti 
isticanja, kao zasebne aktivnosti, 
izgradnju novih školskih sportskih 
dvorana, budući da iste nisu posebno 
istaknute ni u dijelu obrazovanja. 
Uskladenje s Državnim pedagoškim 
standardima u najširem smislu 
podrazumijeva u konačnici i izgradnju 
školskih dvorana, premda se prioritetnim 
ocjenjuje osiguranje učioničkog prostora 
radi prelaska na rad u jednoj smjeni za 
sve OŠ i SŠ. U tom smislu dodatno 
provjeriti da li se ciljana vrijednost 5 u 
2020. godini odnosi općenito na sportske 
dvorane. 
 
16)Na str. 191 Mjera 3.1.1. Povećanje 
energetske učinkovitosti (EnU) uključivo i 
promociju kogeneraciju CHP ima 
uglavnom utvrđene aktivnosti uvođenja 
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poticaja i subvencija. U tom smislu se 
predlaže popis indikativnih aktivnosti 
dopuniti sa zasebnom aktivnosti 
„energetska obnova zgrada i korištenje 
obnovIjivih izvora energije o javnim 
ustanovama kojim će se postići 
energetske ušteda - smanjenje potrošnje 
energije u zgradama javnog sektora“  
 
17)Na str. 221 je naknadno izmijenjen 
opis strateškog programa Istra znanja — 
l'lstria del sapere ,Također, u planu je 
osnivanje Centra kompetentnosti za 
strukovno obrazovanje i osposobljavanje 
u području mehatronike u Gradu Labinu 
(elektrotehnik, elektronika, informatika, 
robotika, stojarstvo), a u okviru SŠ Mate 
Blažina.“, te se moli dodatna provjera u 
skladu s komentarom iz točke 10). 
 
18)Na vrhu str. 222 brisati „Medicinska 
škola u Puli, nova Glazbena školu na 
području sveučilišnog kampusa te Centar 
izvrsností za škole tehničkih i strukovnih 
usmjerenja u Puli, odnosno navesti da na 
postojećim lokacijama ostaju 3 škole: 
Medicinska škola Pula, Ekonomska škola 
Pula i Talijanska srednja škola Dante 
Alighieri Pula. 
 
19)Na str. 229 provjeriti na što se kod 
mjere 2.1.1 točno odnosi iznos od 
1.350.000,00 kn u Županijskom 
proračunu, odnosno ukoliko se isti odnosi 
na digitalno zrele škole, opremanje škola 
i ustanove SOO, pojasniti osiguranje baš 
ovog iznosa u Županijskom proračunu, uz 
napomenu da je dio ove mjere koji se 
odnosi na škole obuhvaćen i 
financiranjem mjera 2.2.1. i 2.2.2. 
 
20)Skreće se pažnja da je prilikom 
dostave procjene financijskih stavaka za 
mjere 2.2.1 i 2.2.2. posebno napomenuto 
da se ovi iznosi odnose samo na za 
materijalne i financijske troškove 
zajedno s  kapitalnim ulaganjima u OŠ i 
SŠ, a koji su procijenjeni na temelju 
Proračuna IŽ za 2015. godinu s 
projekcijama za 2016. i 2017. godinu, 
dok je procjena za 2018.-2020. dana 
čisto orijentaciono, na temelju 
dosadašnjih ulaganja i uzevši u obzir 
idealnu situaciju kada bi u tom periodu iz 
EU fondova osigurali sredstva za 
izgradnju i opremanje CNT Vidikovac i 
TUC Pula. U bitnome je istaknuto da 
ovdje nedostaje procjena financijskih 
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stavki za aktivnosti u okviru razrade 
mjera koje ni do sad UO za obrazovanje 
nije provodio, a iste jesu predviđene u 
mjeri 2.2.1., budući da se naglašavalo da 
u istoj trebaju biti predviđeni svi razvojni 
projekti koji se planiraju realizirati do 
2020. godine, bez obzira tko ih provodi i 
iz kojih izvora se financiraju. 
 
21)Na str. 230 u Mjeri 2.4. 1. Izgradnja i 
opremanje  objakata  sportske  
infrastrukture predviđeno  je   
100.000.000,00  kn  iz  Županijskog   
proračuna.  Godišnje   se   u Proračunu 
IŽ osigurava ukupno cca 2,6 mil. kn za 
potrebe Sportskog saveza 
lstarske županije, što iznosi cca 12,5 % 
ukupnih nenamjenskih sredstava UO za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu. 
 Vodeći računa da se u županijskom 
proračunu sva sredstva za Sportski savez 
IŽ osiguravaju u razdjelu UO za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu, a 
koji obuhvaća i aktivnosti iz mjera 2.4.2. 
i 2.4.3., predlaže se dodatno provjeriti 
realni iznos za mjeru 2.4.1. iz 
Županijskog proračuna. 
 
22)Na str.231 potrebno je mjeru 3.1.1. 
dopuniti iznosima iz Državnog proračuna, 
Županijskog proračuna i Pomoći EU, sve u 
skladu s komentarom i prijedlogom iz 
točke 15, a temeljem iskustva 
dosadašnjih projekata poboljšanja 
energetske učinkovitosti koji su zadnjih 
godina provedeni na zgradama zdravstva, 
obrazovanja, domova za starije, itd. 
 

7. Vanja 
Marković, 
mag.rehab.e
duc. prof. 
savjetnik 
pedagog 
Škole za 
odgoj i 
obrazovanje 
Pula 

Ovim putem predlažem dopunu 
Županijske razvojne strategije do 2020. 
godine u području Obrazovanje i znanost 
potrebama koje smatram esencijalnima, 
a vezane su uz odgoj i obrazovanje 
učenika s teškoćama. 
Naime, iako Strategija navodi točan 
podatak da osnovne škole IŽ čini otprilike 
22% učenika s teškoćama, te iako se u 
dijelu Razvojni problemi i potrebe u glavi 
osnovnoškolsko obrazovanje navodi 
nepostojanje sustavne stručne podrške za 
rad s djecom s posebnim potrebama 
(savjetovanje, edukacija, mentoriranje), 
u dijelu razvojnih potreba ne navodi se 
potreba za rješavanjem tog problema. 
Rješenje bi bilo u osnivanju centra 
potpore na način koji je predviđen 
Pravilnikom o osnovnoškolskom i 
srednjoškolskom odgoju i obrazovanju 

Prijedlog 
usvojen 
sukladno 
komentaru 

Prijedlog je usvojen na način da je 
mjera 2.2.1. Usklađenje s Državnim 
pedagoškim standardima 
predškolskog odgoja i obrazovanja, 
osnovnoškolskog sustava odgoja i 
obrazovanja te srednjoškolskog 
sustava odgoja i obrazovanja, 
ojačana aktivnostima kojima se 
rješavaju navedene razvojne 
potrebe: 
- uspostava sustava za ranu 
identifikaciju, podršku i praćenje 
djece i učenika s teškoćama u 
razvoju i darovitih učenika te 
prilagodba sustava istima 
- osnivanje centra potpore za 
obrazovanje učenika s teškoćama u 
razvoju te ulaganje u ljudske resurse 
i pomoćnike u nastavi 
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učenika s teškoćama u razvoju, a koji bi 
se bavio upravo poslovima stručnog 
usavršavanja odgojno-obrazovnih 
djelatnika vezano za učenike s 
teškoćama, edukacijom pomoćnika u 
nastavi, stručnom potporom, 
savjetodavnom potporom, razvojem 
novih inovativnih metodologija i tehnika 
prenošenja znanja učenicima te 
suradnjom sa znanstvenom i sveučilišnom 
zajednicom. 
Sam Pravilnik koji citiram pretpostavlja 
prerastanje posebnih odgojno-obrazovnih 
ustanova u ovakve centre, no neophodno 
je uključivanje Županije u njihovo 
osnivanje kako bi se potpora pružala ne 
samo učenicima iz škola koje s centrom 
potpore dijele osnivača (primjerice, u 
slučaju Škole za odgoj i obrazovanje – 
Pula to je Grad Pula), već kako bi 
potrebnu potporu dobili učenici i 
učitelji/nastavnici te stručni suradnici i 
pomoćnici u nastavi iz svih škola na 
području Županije. 
Navedeno je još potrebnije u slučaju 
srednjih škola u kojima, iako je broj 
učenika s teškoćama u njih uključen 
gotovo jednak postotku učenika s 
teškoćama u osnovnim školama, nije na 
području čitave županije zaposlen niti 
jedan stručnjak edukacijsko-
rehabilitacijskog profila. 
Obzirom na navedene potrebe, a 
temeljem spoznaja koje imam 
prvenstveno iz neposrednog kontakta s 
osnovnim i srednjim školama, kao 
profesor savjetnik , molim vas da rečeno 
uzmete u razmatranje dopunite ŽRS u 
području Obrazovanje i znanost 
potrebom za osnivanje centra potpore 
osnovnim i srednjim školama vezano za 
obrazovanje učenika s teškoćama. 

8. Dr. Lorena 
Lazarić 
Stefanović, 
predsjednica 
Udruge 
cerebralne 
paralize IŽ 

Često se borimo sa pitanjem upisa naše 
djece sa cerebralnom paralizom u 
srednje škole. Sigurna sam da i roditelji 
drugih udruga koja brinu od djeci sa 
drugim oblikom invaliditeta imaju slične 
probleme. Naime, naša djeca su vrlo 
često neshvaćena i podcijenjena radi 
fizičkog hendikepa i ne uspijevaju upisati 
škole za koje imaju sposobnosti i talenta. 
Tako npr. imali smo problem da se dijete 
koje odlično pjeva moglo upisati u 
srednju glazbenu školu tek nakon 
završetka srednje ekonomske škole, a 
drugo dijete koje je izuzetno likovno 
nadaren nije nikada primljen u srednju 
umjetničku školu te je i on završio 

Komentar 
primljen na 
znanje 

Na ovu se primjedbu daje 
informacija navedena u prethodnoj 
točki, obzirom da je primjenjivo. 
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srednju ekonomsku školu. Naša srednja 
ekonomska škola u Puli je jedina škola 
koja ima senzibilitet za mlade sa 
invaliditetom te upisuje i one koje 
ekonomija ne zanima, a mogli bi se 
realizirati u nekoj drugoj srednjoj školi. 
iako postoje neka povjerenstva, medicina 
rada i zavod za zapošljavanje koji "brinu" 
o tome da se djeca upišu u školu prema 
afinitetu i sposobnostima, ne postoji 
povjerenstvo koje ima snagu da neku 
školu prisili da upiše takvog učenika i na 
taj način ga integrira u program sa 
učenicima istih ili sličnih afiniteta. 

9. Davor 
Dobrila, 
Upravni 
odjel za 
turizam, 
Istarska 
županija 

Tablica 70. Dolasci turista u Istarskoj 
županiji za 2013./2014. 

- Treba stajati NOĆENJA, a ne 
dolasci 

 
Prema DZS-u, u 2014. godini IŽ je 
posjetilo 3,27 milijuna turista ili 25% 
ukupnog broja posjetitelja u RH. 
Rezultati su još bolji mjereno brojem 
ostvarenih noćenja: u IŽ-u je ostvareno 
22 milijuna noćenja ili 33,50% ostvarenih 
u RH. 

- Ispraviti izvor podatka za tablicu 
69.: Registar godišnjih 
financijskih izvještaja, FINA 

Pod Konkretnim rezultatima 
repozicioniranja i restrukturiranja 2001.–
2012. (prema Finalnom izvješću o 
implementaciji i realizaciji postavki i 
nalaza iz Master plana) na str.75. stoji: 
značajno povećanje noćenja u središnjoj 
Istri = + 700-000 N 

- ispraviti u: 700.000 
 
Pod istom natuknicom stoji i:  
značajno podignuta razina 
konkurentnosti destinacije (MP) (nove 
marine, novi restorani, nove vinarije, 
nove uljare, kulturni i biciklistički 
turizam 

- ispraviti u:  turizam). 
 
U pasusu: Glavne nositelje razvoja 
turizma čini osam turističkih kompanija: 
ISTRATURIST d.d., Umag; LAGUNA 
NOVIGRAD d.d., Novigrad; VALAMAR 
RIVIERA d.d., Poreč; PLAVA LAGUNA d.d., 
Poreč; MAISTRA d.d. 
Rovinj; ARENATURIST d.d., Pula; 
MASLINICA d.o.o., Rabac; Valata d.o.o.. 
Uz njih postoji niz lokalnih 
poduzetnika koji se većinom bave 
ugostiteljstvom, agencijskim poslovima, 
trgovinom, privatnim smještajem i 

Prijedlozi 
usvojeni 

Navedeno je ispravljeno sukladno 
prijedlozima. 
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slično. 
- Ispraviti: LAGUNA NOVIGRAD u 

AMINESS 
- Ispraviti Valata u Valalta 

10. Roman 
Maglić, 
predsjednik 
Udruge 
dijaliziranih 
na listi 
čekanja za 
transplantaci
ju bubrega 
Istarske 
županije 

Nama jako nedostaje vozilo koje bi imali 
za svoje potrebe tj.da naše članove 
vozimo gdje treba jer sve više zbog 
bolesti ostaju bez nogu i nepokretni bez 
vozila.jedno vozilo bi nam jako 
poboljšalo kvalitetu življenja. Nadam se 
da bude neko procitao,a ako treba više 
podataka u vezi toga javite mi na 
meil.Ne nadamo se puno,jer nema sluha 
za invalide i teško bolesne osobe. 

Upit 
primljen na 
znanje 

Navedeni upit nije u domeni ciljeva 
razvoja Županijske razvojne 
strategije (ŽRS), ali proslijeđen je 
nadležnim upravnim odjelima u 
Istarskoj županiji na razmatranje. 

11. Tijana 
Barbić-
Domazet, 
dipl.knjiz. 
Voditeljica 
Sveučilišne 
knjižnice 

Po pitanju nadopune teksta ŽRS IŽ Mi 
dodali bi jednu rečenicu unutar poglavlja 
gdje se spominju knjiznice, na str. 77 
(crvenim). 
 
Na području IŽ-RI djeluje 9 knjižnica čiji 
su osnivači gradovi Buje, Buzet, Labin, 
Novigrad, Pazin, Poreč, Pula, Rovinj i 
Umag te Sveučilišna knjižnica čiji osnivač 
je Sveučilište Jurja Dobrile u Puli koja 
ima 3 ogranka pri znanstveno-nastavnim i 
umjetničko-nastavnim sastavnicama 
Sveučilišta. Gradska knjižnica Pula ima 
jedina 5 ogranaka. Knjižnice IŽ-RI-ja 
imaju 27.128 članova te se bliže brojci 
od 16% obuhvata ukupnog stanovništva 
pri čemu postotno najmanji obuhvat ima 
Buje (5,44%), a najveći Novigrad (27%). 
Istra još uvijek nije dosegnula, ali se 
približava standardima propisanima na 
državnoj razini. Većini knjižnica 
nedostaje propisani prostor (osim 
knjižnica u Labinu, Novigradu i Puli, a 
knjižnica u Umagu blizu je određenog 
standarda - 80%). Istarskim knjižnicama 
većinom nedostaju stručno osoblje, 
oprema i financijska sredstva za stručno 
usavršavanje i kupnju knjiga. Narodne 
knjižnice otvaraju različite odjele koji 
odgovaraju potrebama građana (odjeli za 
djecu, treću životnu dob, zavičajni 
odjeli). Problem jest neujednačen razvoj 
tih odjela jer za njihov su razvoj 
potrebni profiliran stručni kadar, 
oprema, odvojeni prostori itd. što se 
financira, kao i ostale potrebe knjižnica, 
ovisno o mogućnostima proračuna 
osnivača te traženjem sredstava iz drugih 
izvora. Kako je IŽ-RI multietnička i 
multijezična sredina osobito se nastoje 
zadovoljiti potrebe nacionalnih manjina, 
stvarajući funduse na jezicima 
nacionalnih manjina. 

Prijedlog 
usvojen 

Navedeno je nadopunjeno u tekstu 
sukladno prijedlogu 
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12. Mae 
Isaksson, 
dopredsjedni
ca udruge 
HappzEnd, 
za sve 
napuštene i 
ranjene 
životinje 

Jos davne 2007. godine nastupila je 
zakonska obveza jedinica lokalne 
samouprave da organizira i financira 
smjestaj napustenih zivotinja. Do danas, 
u IZ postoje samo dva registrirana 
sklonista za zivotinje, od kojih ni jedno u 
potpunosti ne zadovoljava sve uvjete 
propisane Pravilnikom o uvjetima kojima 
moraju udovoljavati sklonista za 
zivotinje. Ni jedno od njih nema 
zakonom propisano radno vrijeme u 
trajanju od cetiri sata dnevno, za 
posjetitelje, odnosno potencijalne 
udomitelje. Ni jedno od njih ne oglasava 
zivotinje na odgovarajuci nacin, kako bi 
potencijalnim udomiteljima ponudili 
korektnu informaciju o zivotinjama. Ni 
jedno od njih nema organizirani info 
centar putem kojeg bi vlasnici 
izgubljenih pasa i nalaznici napustenih, 
mogli dobiti korisnu informaciju. Ni 
jedno od tih sklonista nema organiziranu 
dezurnu sluzbu, pa je nemoguce stupiti u 
kontakt s njima van radnog vremena, 
vikendom i praznikom. Ukoliko se 
kontakt i ostvari, nerado izlaze na teren. 
Gradjani su prepusteni svojim 
mogucnostima i svojoj masti kako 
zbrinuti ozlijedjenu ili napustenu 
zivotinju. 
 
Pored ova dva registrirana sklonista, 
postoje jos dva ilegalna (Pazin, Pula) te 
tri udruge koje zivotinje smjestaju u 
privatnim smjestajima (Labin, Pula, 
Umag). Bez sluzbene potpore, volonteri 
ovih udruga dostupni su u bilo koje doba 
dana ili noci, gradjanima i turistima, 
nudeci informacije i savjete, 
zbrinjavajuci zivotinje, pomazuci 
vlasnicima rjesavati probleme s njihovim 
kucnim ljubimcima. Za znacajno manju 
sumu novca, volonteri obavljaju 
visestruki posao te zbrinjavaju mnogo 
vise zivotinja nego dva registrirana 
sklonista. Ovi volonteri pored toga 
pronalaze vremena i energije za 
edukativne radionice, suradnju s vrticima 
i skolama, suradnju sa svim nadleznim 
sluzbama. 
 
Prijasnji zupan Ivan Jakovcic primio je 
volontere u nekoliko navrata, pristojno ih 
saslusao i upoznao se sa njihovim 
problemima, ponudio svoju podrsku i 
pokazao dobru volju da se zauzme za ovu 
problematiku. Na zalost je uskoro nakon 
toga njegov mandat zavrsio. Zanimljivo 

Prijedlog 
usvojen 

Razmotrena je problematika 
smještaja za nezbrinute životinje i  
vezanih zakonskih nadležnosti, te je 
isto uvršteno pod aktivnosti mjere 
3.2.4. Poboljšanje komunalne 
infrastrukture (aktivnost: izgradnja  
infrastrukture i pružanje adekvatne 
podrške prema zahtjevima Zakona o 
zaštiti životinja na razini jedinica 
lokalne samouprave) 
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je to sto zupan Jakovcic ni u sluzbenom 
programu stranke koju je zastupao ni na 
neki drugi nacin, nije promptno obecavao 
neke korake u tom smislu, no ipak je 
uvijek s velikom paznjom bio spreman 
saslusati svoje gradjane i pruziti im 
podrsku. 
Za razliku od njega, sadasni zupan Valter 
Flego, unio je uvodjenje reda o skrbi za 
napustene zivotinje, u svoju predizbornu 
platformu 7x7, gdje je javno i ozbiljno 
prezentirao da ce ostvariti mrezu azila u 
IZ i dovesti reda u podrucje skrbi za 
kucne ljubimce. 
 
Na zalost uvjerili smo se da ni nakon tri 
godine nakon lokalnih izbora, nista nije 
ucinjeno po tom pitanju, a ova Strategija 
razvoja pokazuje nam da ni u skoroj 
buducnosti ovo pitanje nece biti 
realizirano. 
 
Ne samo da smatramo da su nasi glasovi i 
podrska zupanu prilikom izbora, ukradeni 
i zloupotrebljeni, nego smatramo i da se 
ovoj zupaniji nanosi golema steta 
ignorirajuci ovu tematiku. Buduci da 
nadlezne sluzbe nisu dostupne, kako 
nasim gradjanima tako ni turistima, na 
kraju smo mi volonteri svjedoci kako 
turisti dozivljavaju nasu zupaniju. Tokom 
ljetnih mjeseci svakodnevno primamo 
pozive ozaloscenih turista kojima je 
godisnji odmor prerastao u nocnu moru 
zbog drzanja pasa u mizernim uvjetima, 
zbog pronadjenih zivotinja zbog kojih ne 
znaju kome se obratiti i kako im pomoci, 
zbog bolesnih zivotinja koje pronalaze po 
kontejnerima i ulicama, koje onda vode 
veterinarima umjesto da se suncaju na 
plazama i jedu po restoranima. Kad 
saznaju da ce u registriram sklonistima 
zivotinje biti utanizirane nakon 60 dana, 
a da su kapaciteti udruga prepuni, onda 
se godisnji pretvara u organiziranje 
spasavanja zivotinja koje zele povesti sa 
sobom, iz ove zemlje koju vidu kao 
primitivnu. 
 
Dok se zupan trudi da Istru profilira kao 
turisticku zupaniju, mi volonteri smo ti 
koji pokusavamo ponuditi bar neku 
podrsku turistima kako bi bar na neki 
nacin popravili tu tuznu sliku nase 
zupanije. 
 
Ogorceni smo i razocarani sto ova 
Strategija razvoja pokazuje da politicke 



    

18 
 

snage Istre jos uvijek nisu shvatile da 
problem napustenih zivotinja zapravo je i 
problem za ljude, ne samo za zivotinje. 
Ogorceni smo sto politicke snage ne 
znaju iskoristiti ovaj golemi potencijal 
koji imaju u formi vrlo dobro 
organizirane i efikasne mreze volontera. 
Ogorceni smo sto se u ovo doba stednje 
novac rasipa na jednu stranu, dva 
registrirana sklonista, dok s druge strane 
s puno manje sredstava postizu se odlicni 
rezultati kojima bi se svaka regija 
ponosila. Nudimo vam pozrtvovni rad, 
nudimo vam ugled u ocima turista i 
vlastitih gradjana, nudimo vam ustedu, 
nudimo vam projekte koji nemaju 
konkurenciju u ovom dijelu regije pa i 
sire, ali vi bas necete i ne zelite! 

13. Milivoj 
Topić, 
presjednik 
Planinarskog 
društva 
Ćićarija 

Imamo prijedlog koji bi se mogao uvrstiti 
pod cilj 2. strategije, razvoj ljudskih 
resursa i visoke kvalitete života, pod 
prioritetom 2.5 razvoj civilnog društva i 
društvenog poduzetništva. Ako bi 
prijedlog prošao i bio usvojen na 
županijskoj Skupštini realizaciju 
programa preuzelo bi na sebe Planinarsko 
društvo Ćićarija-Buje a uz podršku i 
potporu Istarskog planinarskog Saveza. 
 
Predlažemo da se  NA ĆIĆARIJSKOJ 
VISORAVNI U SELU SLUM I RAČIJOJ VASI 
OFORME PLANINARSKI CENTRI 
 
Prijedlog se uklapa u strateške ciljeve 
koje su rađeni i usvojeni u radnoj grupi 
udruge Modelna Šume „Kulturni turizam“  
– stvaranje novih i valorizacija postojećih 
turističkih proizvoda. Također opći cilj 
radnih grupa  MŠ je zaustavljanje 
iseljavanje stanovništva iz unutrašnjosti 
Istre, posebno sa Ćićarije. 
 
Za realizaciju ovog prijedloga u selu Slum 
imamo dva građevinska objekta koja nam 
mještani i lokalna vlast daju na 
raspolaganje a koja će biti dostupna kad 
se riješi problem tz. seoskog vlasništva 
(komunela), što se očekuje u do ljeta ove 
godine. radi se o zgradi bivše osnovne 
škole i kući u kojoj su stanovali učitelji. 
Kuću u kojoj su stanovali učitelji 
pretvorili bi u planinarski dom sa 25-30 
ležajeva, kuhinjom i sanitarnim čvorom. 
Školu bi obnovili sa namjenom da i dalje 
bude škola. 
Obadva objekta zajedno omogućila bi 
osim edukacije naših članova i izvođenje 
zavičajne nastave na terenu , te razne 

Primljeno 
na znanje 

Projektni prijedlozi kao takvi mogu 
biti uvršteni u akcijski plan ŽRS-a 
koji se sukladno smjernicama 
priprema početno za razdoblje do 
2018. godine, sukladno planiranju 
proračuna JL(R)S-eva te u vezanu 
bazu projekata ŽRS-a, koja će se 
kontinuirano ažurirati tijekom 
provedbe ŽRS-a i koja je usklađena s 
elektronskom bazom projekata 
Ministarstva regionalnoga razvoja i 
fondova EU.  Navedeni se projektni 
prijedlog može podvesti pod mjeru 
Mjera 4.2.4. Promocija i afirmacija 
brenda Istre kao regije („zelene“, 
kulture, sporta, zdravog života, 
poduzetničke i dr.) 
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seminare širokog spektra kao i 
znanstvene simpozije na teme koje 
proučavaju prirodne krajolike. Za ove 
objekte imamo gotov idejni projekt. 
U selu Račja Vas imamo u vidu tri 
građevinska objekta (koja su u nizu i čine 
jednu cjelinu-te se ne mogu razdvojiti). 
Od tih objekata bi oformili planinarski 
centar sa 80-100 ležajeva  i kuhinjom te 
drugim prateći sadržajima. Ovi objekti su 
u privatnom vlasništvu i treba ih otkupiti. 
 
Uz postojeće druge planinarske objekte 
na Ćićariji dostigli bi se potrebni 
standardi  za kvalitetno prezentiranje 
Istre kao planinarsko-pješačke turističke 
destinacije. Sa tim bi se pomoglo da se 
turistička sezona u Istarskoj Županiji 
produži na jesen, zimu i rano proljeće. U 
Evropi ima pedeset miliona ljudi koji se 
bave pješačenjem – Ćićarija je zato kao 
„stvorena“ , ima blagu zimu a planinski  
ambijent.  
Dolazak turista na Ćićariju pokrenuo bi 
žitelje Ćićarije da se počnu baviti 
turizmom i poloprivredom, a u konačnici 
bi to dovelo do zaustavljanja iseljavanja 
i izumiranja Ćićarijskih sela. Sa ovakvom 
postavkom  Ćićarijska visoravan ima 
svoju budućnost, bez razvoja turizma 
Ćićarija  će ostati bez stalno nastanjenih 
ljudi.   
 
Ovo je naš prijedlog i mišljenja smo da 
mu treba pristupiti prioritetno. 

14. Miljenko 
Brnić, 
dipl.ing., 
predsjednik 
Uprave 
Tehnomont 
Brodogradiliš
te Pula 

Kao domaći proizvođač solarnih 
toplinskih kolektora apeliramo da se u 
Razvojnu strategiju Istarske županije 
postavi za cilj instaliranih 0,225 m2 
kolektora po stanovniku do 2020. godini 
za pripremu tople vode. 
Obrazloženje prijedloga: U sastavu grupe 
Tehnomont već dugi niz godina se 
proizvode i solarni termalni kolektori. 
Nakon prve naftne krize 1973. godine i 
činjenice da su konvencionalni izvori 
energije ograničeni, tvrtka Tehnomont iz 
Pule u suradnji sa Tehničkim fakultetu u 
Rijeci razvila je i proizvela prvi solarni 
kolektor. Tehnomont je tijekom 40 
godina proizvodnje proizveo i prodao više 
od 50.000 m2 solarnih kolektora. 
 
Analizom konkurencije na tržištu solarne 
termalne opreme i analizom potencijala 
korištenja obnovljivih izvora energije u 
Hrvatskoj, TEHNOMONT 
BRODOGRADILIŠTE PULA d.o.o. preuzima 

Prijedlog je 
usvojen  
 

Predloženi pokazatelj ostvarenja 
mjere uvršten je pod mjerom 3.1.2. 
Promocija i korištenje obnovljivih 
izvora energije (OIE)  
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razvoj potpuno novog solarnog kolektora 
i proizvodnje istog. Kroz realizaciju ovog 
projekta tvrtka Tehnomont 
brodogradilište Pula d.o.o. koja djeluje u 
sklopu grupe Tehnomont, koja je jedan 
od najstarijih proizvođača solarnih 
kolektora (od 1974) u Evropi,  je 2011.  
uspostavila proizvodnju solarnih 
kolektora koji su konkurentni na tržištu i 
u skladu sa zahtjevima odgovarajuće EN 
12975 norme. 
 
Bez obzira na dugogodišnju tradiciju 
korištenja sunčeve energije broj 
instaliranih sunčevih toplinskih kolektora 
kako u Hrvatskoj tako i u Istri je 
značajno manji u usporedbi sa 
zapadnoeuropskim zemljama.  
Prema strategiji energetskog razvitka 
Republike Hrvatske i nacionalnog 
akcijskog plana za obnovljive izvore 
energije postavljeni su ciljevi povećanje 
udjela obnovljivih izvora energije u bruto 
neposrednoj potrošnji energije na 20% u 
2020. godini:  
 
• 35% udjela OIE u proizvodnji električne 
energije, uključujući velike 
hidroelektrane  
• 10% udjela OIE u prijevozu  
• 20% udjela OIE za grijanje i hlađenje  
 
Prema grubim procjenama energetskog 
instituta Hrvoje Požar do kraja 2014 u 
Hrvatskoj je instalirano oko 106.000 m2 
solarnih kolektora. 
U iskorištavanju sunčeve energije 
Strategijom se postavlja sljedeći cilj:  
Za sunčeve toplinske sustave stanje u 
Hrvatskoj do 2020. godine mora biti 
izjednačeno stanju između Njemačke i 
Grčke gledano po glavi stanovnika danas 
(cilj 0,225 m2 po stanovniku ili ukupna 
površina od cca 1.000.000 m2);  
Pretpostavljena stopa rasta korištenja 
sunčevih toplinskih kolektora je 47% 
godišnje do 2020. godine, a nakon 2020. 
godine očekuje se usporavanje rasta na 
stopu od oko 10% godišnje. 
 
Izvadak iz STRATEGIJE ENERGETSKOG 
RAZVOJA REPUBLIKE HRVATSKE: 
9.2.7. SUNČEVA ENERGIJA 
U iskorištavanju sunčeve energije za 
toplinske potrebe Strategijom se 
postavlja cilj da će po stanovniku do 
2020. godine biti instalirano barem 0,225 
m2 po stanovniku toplinskih kolektora. 
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■ Republika Hrvatska postavlja za cilj 
instaliranih 0,225 m2 kolektora po 
stanovniku u 2020. godini za pripremu 
tople vode. 
Poticat će se ugradnja sunčevih kolektora 
za dobivanje toplinske energije (nisko-
temperaturno grijanje i priprema 
potrošne tople vode) u što više novih 
građevina kako u unutrašnjosti RH tako i 
u obalnom području, ali i na postojeće 
objekte. 
Poticanje uporabe sunčevih toplinskih 
sustava imat će i pozitivne učinke na 
razvoj domaće industrije pa i taj 
segment treba obuhvatiti državnom 
poticajnom politikom. 
Povećanje korištenja sunčeve energije do 
2020. godine provest će se ovim 
mjerama: poticanje sunčevih toplinskih 
sustava putem poreznih olakšica i/ili 
subvencija, uvođenje u građevinske 
propise i planiranje programa poticanja 
instalacije sunčevih toplinskih sustava u 
sektorima kućanstva, usluga i industrije; 
uklanjanje postojećih administrativnih 
zapreka i izmjene propisa koji 
ograničavaju primjenu; podizanje svijesti 
(promoviranje sunčeve energije kao 
suvremenog načina zagrijavanja potrošne 
tople vode i prostora). 
Zbog »zrelosti« tehnologije, niskih 
ulaznih troškova i relativno brzog 
vremena povrata investicije, prioritetna 
orijentacija uporabe sunčeve energije bit 
će za toplinske potrebe. 
Kao domaći proizvođač solarnih 
toplinskih kolektora apeliramo da se u 
razvojnu strategiju Istarske županije 
postavi za cilj instaliranih 0,225 m2 
kolektora po stanovniku u 2020. godini za 
pripremu tople vode.  
Ako uzmemo u obzir da u ljetnim 
mjesecima, kad imamo najviše energije 
sunčeva zračenja na raspolaganju,  u Istri 
boravi približno 500.000 ljudi možemo 
govoriti o površini kolektora od 115.000 
m2. 
Ukoliko bi se ostvario zadani cilj prema 
energetskoj strategiji RH samo u Istri bi u 
naredne 4 godine trebalo ugraditi 
približno 80.000 m2 solarnih kolektora za 
pripremu potrošne tople vode. 

15. Valter 
Poropat, 
direktor 
IRENA-e 

Prijedlozi od strane IRENE: 
Na znanje: 
Investicijski prioriteti u privatnom 
sektoru 
-Uvrštenje fotonaponskih panela 
(autonomni (otočni) sustavi koji ne 

Prijedlozi 
primljeni 
na znanje i 
usvojeni 
sukladno 
komentaru 

Prijedlozi su razmatrani u suradnji s 
UO za gospodarstvo IŽ te su sukladno 
dorađene i prilagođene mjere 3.1.1. 
Povećanje energetske učinkovitosti 
(EnU) uključujući i promociju 
kogeneracije CHP i 3.1.2. Promocija 
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podrazumijevaju “feed in“ tarife) – 
postojeće građevine (krovovi, 
parkirališta), novogradnja u ruralnim 
područjima u kojima nema 
elektroenergetske mreže (često 
financijski povoljnije od izgradnje 
mrežne infrastrukture, smanjuju se 
distribucijski gubitci itd.), aplikacija na 
poljoprivrednim zemljištima bez 
elektroenergetske mreže (npr. 
navodnjavanje) 
-Uvrštenje korištenje energije vjetra 
(posebno “off shore“ vjetroparkovi) – 
autonomni (otočni) sustavi koji ne 
podrazumijevaju “feed in“ tarife, 
novogradnja u ruralnim područjima u 
kojima nema elektroenergetske mreže 
(često financijski povoljnije od izgradnje 
mrežne infrastrukture, smanjuju se 
distribucijski gubitci itd.), aplikacija na 
poljoprivrednim zemljištima bez 
elektroenergetske mreže (npr. 
navodnjavanje) 
-Poticanje razvoja hibridnih sustava - 
kombinacija proizvodnje električne i 
toplinske energije – “off grid“ rješenja 
koja su posebno pogodna za objekte 
ruralnog turizma, kuće za odmor itd.) 
-Kogeneracijska i trigeneracijska 
postrojenja u industrijskim i turističkim 
objektima (potencijal će rasti s razvojem 
mreže distribucije plina) 
-Kogeneracijska i trigeneracijska 
postrojenja u ruralnim područjima s 
ciljem stvaranja lokalnih 
elektroenergetskih mreža (korištenje 
različitih oblika biomase kao energenta, 
smanjivanje distribucijskih gubitaka, 
lokalna potrošnja energent – smanjivanje 
transportnih troškova i štetnih emisija 
uzrokovanih prometom) 
-Korištenje toplinske energije 
uskladištene u moru (posebno bitno za 
hotele) 
-Korištenje otpadne topline u procesima 
grijanja i hlađenja (deponiji otpada, 
industrijski procesi, kanalizacijski 
sustavi) 
-Prenamjena postojećih postrojenja u 
kogeneracijska postrojenja (posebno 
tvornice s visokotemperaturnim 
proizvodnim procesima, u blizini urbanih 
sredina,  
-Direktno korištenje geotermalne 
energije (bez toplinskih pumpi) 
 
Investicijski prioriteti u javnom sektoru 
-Izrada propisa koji potiču ulaganje u 

i korištenje obnovljivih izvora 
energije (OIE) 
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mjere energetske efikasnosti na lokalnoj 
razini (trenutačni mode certificiranja 
zgrada ne osigurava obvezu/poticaj 
prelaska u niži energetski razred. 
Lokalnim mjerama (poreznim 
olakšicama/kaznama, raznim oblicima 
poticaja itd.) trebalo bi osigurati 
mehanizam poticanja prelaska u niži 
energetski razred 
-Uvrštenje fotonaponskih panela 
(autonomni (otočni) sustavi koji ne 
podrazumijevaju “feed in“ tarife) – 
postojeće građevine (krovovi, 
parkirališta) 
-Poticanje razvoja hibridnih sustava - 
kombinacija proizvodnje električne i 
toplinske energije – “off grid“ rješenja 
koja su posebno pogodna za javne 
objekte u rijetko 
naseljenim/nenaseljenim područjima, 
npr. objekti vezani za gospodarenje 
šumama) 
-Uvrštenje korištenje energije vjetra 
(posebno “off shore“ vjetroparkovi) 
-Obuka/licenciranje građevinskih radnika 
za izgradnju energetski efikasnih 
objekata (poseban naglasak na lokalno – 
u pogledu klime, prilagođene pasivne 
objekte) 
-Uvrštavanje mjera za poticanje 
potrošnje, a ne isključivo smanjenja 
emisije stakleničkih plinova (prvenstveno 
CO2)  
-Uvrštavanje mjera za proizvodnju 
biomase i kombiniranje lokalne 
proizvodnje i potrošnje energenta u 
kogeneracijskim/trigeneracijskim 
postrojenjima s ciljem stvaranja lokalnih 
neovisnih energetskih sustava u slabo 
naseljenim/nenaseljenim sredinama 
-Korištenje svih oblika vodnih resursa u 
procesima grijanja/hlađenja 
-Korištenje toplinske energije 
uskladištene u moru (javne zgrade u 
priobalnom pojasu) 
-Korištenje otpadne topline u procesima 
grijanja i hlađenja (deponiji otpada, 
kanalizacijski sustavi) 
-Osmišljavanja arhitektonskih rješenja 
utemeljenih na načelima 
niskoenergetske/pasivne gradnje 
prilagođenih specifičnim lokalitetima 
(klima/građevinski materijali i tradicija) 
za potrebe socijalnog 
stanovanja/naseljavanja nenaseljenih 
područja/infrastrukturne poduzetničkih 
zona 
-Izrada lokalnih registara potreba za 
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energetskom obnovom javnih zgrada koji 
će rangirati objekte u skladu s 
kvantificiranim prioritetima (npr. 
kWh/korisnik/zaposlenik itd.) 
-Prenamjena postojećih postrojenja u 
kogeneracijska postrojenja  
-Direktno korištenje geotermalne 
energije (bez toplinskih pumpi) 
 
Prijedlozi dodatne razrade mjera: 
Pod PRIORITETOM 3.1., Mjerom 3.1.1. 
Aktivnosti za provedbu:  
Uspostava energetskih info centara, 
edukacija građana, službenika, korisnika 
javnih objekata  o racionalnom 
korištenju energije 
Energetska obnova zgrada u javnom 
vlasništvu (bolja toplinska izolacija, 
učinkovita rasvjeta i GVK)  
Racionalizacija potrošnje energenata 
automatizicijom sustava upravljanja u 
javnim zgradama  
Izrada registara potreba za energetskom 
obnovom javnih zgrada koji će rangirati 
objekte u skladu s kvantificiranim 
prioritetima 
Obuka/licenciranje građevinskih radnika 
za izgradnju energetski efikasnih 
objekata (poseban naglasak na lokalne 
klimatske uvjete, prilagođene pasivne 
objekte) 
Uspostava lokalnih klimatskih stanica za 
utvrđivanje prosječnih projektnih 
temperatura u svrhu optimalnog 
dimenzioniranja sustava grijanja i 
hlađenja 
Pod pokazatelji rezultata i izvori: 
Smanjenje emisija i odlijeva stakleničkih 
plinova koji nastaju ljudskom djelatnošću 
(Izvor podataka: AZO, ISGE) 
Naziv mjere 3.1.2.: 
Promocija i korištenje obnovljivih izvora 
energije (OIE) 
Pod aktivnosti za provedbu (sadržaj 
mehanizmi) dodati: Korištenje solarne 
energije, toplinske energije mora (hoteli, 
objekti u priobalnom pojasu), hibridnih 
sustava 
Korištenje otpadne topline u procesima 
grijanja i hlađenja (deponiji otpada 
industrijski procesi, kanalizacijski 
sustavi) 
Pod rezultat i razvojni učinak: Smanjenje 
emisija i odlijeva stakleničkih plinova 
koji nastaju ljudskom djelatnošću (Izvor 
podataka: AZO, ISGE) 
Pod pokazatelji razvojnih učinaka i izvori 
dodati: Iznosi subvencija i investicija 
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koje se izdvajaju za zaštitu okoliša, 
niskougljični razvoj i OIE  (Izvor 
podataka: FZOEU, Općinski i gradski 
proračuni, Županijski proračun, itd.) 
Razvoj infrastrukture (izgradnja 
kogeneracijskih i trigeneracijskih 
postojenja , distributivne mreže, itd.) 
Razvoj logistike vezane uz prikupljanje i 
prijevoz biomase  
Izrada planova korištenja i investicijske 
studije za kogeneracijska/trigeneracijska 
postrojenja 
Jačanje svijesti građana o korištenju  i 
važnosti kogeneracijskih/trigeneracijskih 
postrojenja 
Poticanje kogeneracijskih i 
trigeneracijskih postrojenja u ruralnim 
područjima s ciljem stvaranja lokalnih 
elektroenergetskih mreža 
Prenamjena postojećih postrojenja u 
kogeneracijska postrojenja (postrojenja s 
visokotemperaturnim proizvodnim 
procesima, u blizini urbanih sredina) 
Pod mjerom: 3.1.2.obratiti pažnju na: 
Postizanje energetske učinkovitosti u 
sektoru prometa  
Pod pokazatelji rezultata i izvori: 
Smanjenje emisija i odlijeva stakleničkih 
plinova u prometu (Izvor podataka: 
Stanice za tehnički pregled vozila) 
Broj postaja za punjenje i crpnih stanica 
za tri tipa alternativnih goriva 
Broj hibridnih i električnih vozila (izvor: 
FZOEU, Stanice za tehnički pregled 
vozila) 
 
 
U nastavku su prijedlozi razvoja budućih 
projekata: 
- Povećanje energetske učinkovitosti 
(EnU) uključivo i promociju kogeneracije 
CHP: Izrada lokalnih registara potreba za 
energetskom obnovom javnih zgrada koji 
će rangirati objekte u skladu s 
kvantificiranim prioritetima (npr. 
kWh/korisnik/zaposlenik itd.) 
- Pod kogeneracijska i trigeneracijska 
postrojenja: u ruralnim područjima s 
ciljem stvaranja lokalnih 
elektroenergetskih mreža (korištenje 
različitih oblika biomase kao energenta, 
smanjivanje distribucijskih gubitaka, 
lokalna potrošnja energent – smanjivanje 
transportnih troškova i štetnih emisija 
uzrokovanih prometom) 
-   Promocija i korištenje obnovljivih 
izvora energije (OIE): Investicije u 
fotonaponske panele (autonomni (otočni) 
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sustavi koji ne podrazumijevaju “feed 
in“ tarife) na postojećim građevinama 
(krovovi, parkirališta),  
- Preporuke za uklanjanje barijera za 
korištenje toplinske energije 
uskladištene u moru: posebno bitno za 
hotele javne zgrade u priobalnom pojasu 
- Poboljšanje energetske infrastrukture: 
Investicije u fotonaponske panele 
(autonomni (otočni) sustavi koji ne 
podrazumijevaju “feed in“ tarife) 
novogradnja u ruralnim područjima u 
kojima nema elektroenergetske mreže 
(često financijski povoljnije od izgradnje 
mrežne infrastrukture, smanjuju se 
distribucijski gubitci itd.), aplikacija na 
poljoprivrednim zemljištima bez 
elektroenergetske mreže (npr. 
navodnjavanje) 
- Uvrštenje korištenje energije vjetra 
(posebno “off shore“ vjetroparkovi) – 
autonomni (otočni) sustavi koji ne 
podrazumijevaju “feed in“ tarife, 
novogradnja u ruralnim područjima u 
kojima nema elektroenergetske mreže 
(često financijski povoljnije od izgradnje 
mrežne infrastrukture, smanjuju se 
distribucijski gubitci itd.), aplikacija na 
poljoprivrednim zemljištima bez 
elektroenergetske mreže (npr. 
navodnjavanje) 
- Investicije u hibridne sustave - 
kombinacija proizvodnje električne i 
toplinske energije – “off grid“ rješenja 
koja su posebno pogodna za: objekte 
ruralnog turizma, kuće za odmor itd., 
javne objekte u rijetko 
naseljenim/nenaseljenim područjima, 
npr. objekti vezani za gospodarenje 
šumama) 

 
16. Floriana 

Bassanese 
Radin, 
vicesindaco 
per la CNI 
della Citta` 
di Umago 

Invio le mie osservazioni che riguardano 
principalmente gli obiettivi da 
raggiungere con la Strategia, più 
precisamnete l`obiettivo n.4 : Sviluppo, 
salvaguardia e promozione dell`identità 
istriana. 
4.2 Sostegno alla salvaguardia e sviluppo 
dell`identità istriana 
4.3 Presentazione e promozione 
dell`identità istriana 
 
In breve, parlando dell`identità istriana, 
si parla dell`identità multiculturale che è 
l`identita istriana ma secondo me nel 
capitolo 4.2 si dovrebbe inserire o 
prevedere un`altro capitolo che riguarda 
l`identita culturale della minoranza 

Prijedlog 
usvojen 
sukladno 
komentaru 

SC 4 je dorađen te su prioriteti 
prilagođeni na način da su  prioritet 
4.2. Potpora očuvanju i razvoju 
sastavnica istarskog identiteta i 4.3. 
Prezentacija i promocija istarskog 
identiteta spojeni u jedan – 4.2. 
Potpora očuvanju i razvoju 
sastavnica istarskog identiteta sa 
pobliže dorađenih 5 mjera. Mjera 
4.2.5. Razvoj multikulturalizma je 
isto tako dodatno razrađena te je 
dodana aktivnost: očuvanje i 
razvijanje specifičnosti (kulturne 
materijalne i nematerijalne baštine) 
autohtone talijanske nacionalne 
zajednice na području Istarske 
županije te daljnje razvijanje  
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autoctona italiana del territorio istriano. 
La nostra identità culturale, l`identità 
culturale della CNI è nella radice 
dell`identità istriana , non per niente noi 
usiamo sempre l`espressione : „ luogo 
dell`insediamento storico“ per noi che 
,accanto alla popolazione croata, ha 
sempre formato i due gruppi etnici più 
numerosi. Se è grazie alla presenza di 
tante minoranze che la nostra realtà è 
multiculturale , non dobbiamo 
dimenticare però la differenza tra noi e 
le altre minoranze : siamo la minoranza 
autoctona . Come questa particolarità 
viene riconosciuta negli i Statuti della 
Città e Comuni, così secondo me, 
dovrebbe trovare posto anche nella 
Strategia regionale di sviluppo della 
Regione Istriana fino al 2020. La cultura 
dell`unica minoranza autoctona non 
dovrebbe venir assorbita dalla 
multiculturalita` generale. 
 

hrvatsko –talijanske dvojezičnosti. 

17. Grad Umag Nacrt strategije:  
1) Odlomak prije poglavlja Socijalne 
usluge za djecu i mlade: IŽ intenzivno 
radi na podizanju kvalitete usluga rane 
intervencije kod djece s neurorizicima i 
razvojnim teškoćama od najranije dobi 
(0-7 godina) te …. 
Predlaže se iza riječi IŽ dodaju riječi „u 
suradnji s jedinicama lokalne 
samouprave IŽ“ iz razloga što su osnivači 
Dnevnog centra za rehabilitaciju Veruda 
Pula upravo gradovi i pojedine općine 
Istarske Županije, a ne Istarska Županija. 
Iako Županija financira dio aktivnosti, 
većinu tereta preuzimaju JLS. 
2) Zadnji odlomak: IŽ kroz rad na 
županijskom prioritetu Plana za zdravlje 
i socijalno blagostanje, usmjerenom na 
skrb za starije osobe te …. 
Predlaže se da se iza navedenog odlomka 
doda novi odlomak: „Također, jedinice 
lokalne samouprave na području Istarske 
Županije, osnivači Domova za starije i 
nemoćne osobe, kontinuirano ulažu u 
razvoj sustava institucionalne skrbi na 
svom području. Nadalje, IŽ i JLS, u 
suradnji s udrugama civilnoga društva i 
ustanovama (Domovi, Pučka učilišta i dr.) 
organiziraju različite programe 
vaninstitucionalne skrbi o starijim 
osobama kojima se povećava društvena 
uključenost starijih osoba te 
zadovoljenje njihovih potreba u 
vlastitom domu, do trenutka kada 
njihovo zdravstveno i psihofizičko stanje 

Prijedlozi 
usvojeni 
sukladno 
komentari
ma 
 
 
 
 

Nakon konzultacija s nadležnim UO 
IŽ utvrđeno je sljedeće: 
Svi dijelovi ŽRS IŽ koji se tiču 
obrazovanja usklađeni su sa 
Zakonom o predškolskom odgoju i 
obrazovanju, Zakonom o odgoju i 
obrazovanju u osnovnoj i srednjoj 
školi i nacionalnom Strategijom 
obrazovanja, znanosti i tehnologije. 
Također je bitno napomenuti kako 
je u prvom dijelu ŽRS IŽ dana 
analiza i ocjena stanja po pojedinim 
područjima, pa tako i u dijelu 
obrazovanja, a temeljem koje su 
detektirani razvojni problemi i 
razvojne potrebe za predškolski, 
osnovnoškolski i srednjoškolski odgoj 
i obrazovanje. 
1) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
2) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
3)prilagođeno sukladno prijedlogu i 
dodatnom utvrđivanju 
4) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
5) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
6) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
7) Budući da sam Zakon o 
predškolskom odgoju i obrazovanju i 
Državni pedagoški standard 
predškolskog odgoja i naobrazbe 
razlikuju termine „redoviti 
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ne bude ugroženo do te mjere da će im 
biti potrebna skrb institucije.“ 
3) U tablici 19. Razvojni problemi i 
potrebe pod RAZVOJNE POTREBE se 
navodi: Izgraditi tri zatvorena 33-
metarska bazena (u Puli, Rovinju, Poreču 
i Pazinu) 
Potrebno je ili zamijeniti riječ „tri“ 
riječju „četiri“ ili je jedan grad suviše 
navedeni i u njemu se neće graditi 
navedeni bazen 
4) U tablici 19. Razvojni problemi i 
potrebe pod RAZVOJNE POTREBE se 
navodi: Izgraditi nove trodijelne sportske 
dvorane u Puli, Labinu, Vodnjanu i 
Medulinu te jednu dvodijelnu u Puli. 
Predlažemo dodati Grad Umag u 
navedenu rečenicu koja bi sada glasila: 
Izgraditi nove trodijelne sportske 
dvorane u Puli, Labinu, Umagu, Vodnjanu 
i Medulinu te jednu dvodijelnu u Puli. 
5) Predlažemo u tablicu 19. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati: Rekonstruirati i 
osuvremeniti postojeće sportske dvorane 
6) Predlažemo u tablicu 19. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati • Osigurati preduvjete u 
JLS za razvoj sportske infrastrukture na 
njihovom  području 
7) Drugi odlomak na stranici: Većina 
vrtića uz osnovni program nudi različite 
dodatne programe …. te program 
integracije djece s posebnim potrebama. 
Predlažemo da se iz navedenog 
odlomka/rečenice izbaci program 
integracije djece s posebnim potrebama 
jer to nikako ne bi smio biti dodatni 
program prema izboru roditelja nego bi 
to po svemu, a posebice prema 
preporukama nadležnog ministarstva 
trebao biti redovan program inkluzivnog 
predškolskog odgoja i obrazovanja. 
Ukoliko se želi istaknuti da vrtići provode 
inkluzivno predškolsko obrazovanje, onda 
se taj program treba odvojiti u posebnu 
rečenicu koja nema veze s izborom 
roditelja. 
8) U odlomku Od većih ulaganja u 
srednje školstvo IŽ-a izdvajaju se: navodi 
se • Preseljenje Gospodarske škole 
Istituto professionale iz Buja u 
novoizgrađene prostore u Umagu, čime bi 
se stekli kvalitetniji uvjeti za rad kako 
Gospodarske škole, kao strukovne škole 
vezane uz gospodarske subjekte na 
području Grada Umaga ….. 
Molimo da se iz rečenice izbaci 

programi“ i „posebni programi“, 
usvojena je rečenica Većina vrtića 
uz redoviti program nudi različite 
posebne programe kao što su 
sportski, glazbeni i likovni programi, 
rano učenje engleskog jezika, 
program rada s darovitom djecom, 
folklor – zavičajne radionice te 
program integracije djece s 
posebnim potrebama. 
8) nadodano sukladno prijedlogu  
9) nadodano sukladno prijedlogu te 
je isto uvršteno u razvojne potrebe 
10) u navedenom području nisu do 
sada provođene analize sektora na 
regionalnoj razini te su stoga i izvori 
informacija upitni. O navedenome 
će se voditi računa prilikom izrade 
budućih planova i analiza te je 
navedeno uvršteno kao aktivnost 
pod mjerom 2.1.1.  Jačanje 
aktivnosti usmjeravanja i 
profesionalne orijentacije te  
poticanje ulaganja u obrazovanje, 
usavršavanje, strukovno obrazovanje 
i cjeloživotno učenje u skladu s 
potrebama tržišta rada (posebice 
kroz praćenje rada tijela za 
obrazovanje odraslih). 
11) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
12) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
13) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
14) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
15) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
16) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
17) Konkretniji projektni prijedlozi u 
tom smislu razrađivati će se 
sukladno prostornom planu te će biti 
sukladno prijedlogu JLS-a i stupnju 
pripremljenosti uvršteni u Akcijski 
plan ŽRS-a, koji će se kao 
provedbeni dokument ažurirati na 
dvogodišnjoj bazi sukladno 
dostupnim izvorima financiranja 
18) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
19) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
20) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
21) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
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gospodarske subjekte jer bi se vrlo lako 
moglo zaključiti da se škola u Umagu 
gradi samo radi zadovoljenja potreba 
gospodarskih subjekata na području 
Grada što nije istina. Predlažemo da taj 
dio rečenice glasi: vezane uz 
gospodarstvo Istarske županije ili vezane 
uz gospodarstvo 
9) Predlažemo u tablicu 29. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati gore navedeno 
preseljenje Gospodarske škole iz Buja u 
Umag 
10) U poglavlju koje govori o obrazovanju 
nigdje nije navedeno područje 
cjeloživotnog obrazovanja iako ono čini 
značajan udio u ukupnom obrazovnom 
sustavu Istarske Županije. Iako IŽ 
izrađuje Strategiju razvoja ljudskih 
potencijala kao zaseban dokument, a u 
kojem je detaljnije obrazloženo područje 
odgoja i obrazovanja, mislimo da bi se u 
dijelu koji govori o obrazovanju svakako 
trebalo par riječi reći i o cjeloživotnom 
obrazovanju. 
11) Treći odlomak: Stupanjem na snagu 
Uredbe o kriterijima, mjerilima i 
postupcima financiranja i ugovaranja 
programa i projekata od interesa za opće 
dobro koje provode udruge (NN 
26/2015), općine, gradovi i županija 
dužni su provoditi javne natječaje za 
programe javnih potreba koje provode 
udruge. 
Predlažemo da se iza riječi „dužni su“ 
doda obveza jedinica lokalne 
samouprave: utvrditi prioritete odnosno 
prioritetna područja za dodjelu 
financijskih sredstava programima i 
projektima i za njih planirati sredstva u 
proračunu te provoditi javne natječaje 
12) Predlažemo u tablicu 34. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNI 
PROBLEMI dodati • Nedovoljna suradnja 
OCD-a i JLS-a na provedbi kvalitetnih 
razvojnih projekata 
13) U tablici 19. Razvojni problemi i 
potrebe pod RAZVOJNE POTREBE se 
navodi: • Uspostaviti programe 
osposobljavanja dužnosnika i službenika 
na lokalnoj razini za učinkovitu suradnju 
s civilnim društvom u oblikovanju i 
provedbi javnih politika 
Predlažemo da se umjesto uspostaviti 
programe osposobljavanja navede • 
Osmisliti programe edukacije. Naime, 
program osposobljavanja je formalni 
program koji sumnjamo da će netko 

22) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
23) primljeno na znanje te je 
nadopunjena i više argumentirana 
navedena aktivnost: • poticanje 
umrežavanja mladih u udruge, 
udruženja i klubove s ciljem 
dodatne edukacije i podrške za 
samozapošljavanje 
24) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
25) Osim što je vanjsko vrednovanje 
i samovrednovanje školskih ustanova 
propisano Zakonom o odgoju i 
obrazovanju u osnovnoj i srednjoj 
školi, u skladu sa Strategijom 
znanosti, obrazovanja i tehnologije 
jedna u popisu indikativnih 
aktivnosti u mjeri 2.2.1. predviđeno 
je i: • ustrojiti cjelovit sustav 
osiguravanja kvalitete odgoja i 
obrazovanja koji bi omogućio 
integraciju različitih postupaka 
vrednovanja u funkciji ostvarivanja 
visoke kvalitete rada obrazovnih 
ustanova, boljih obrazovnih ishoda 
te osigurao višu razinu odgovornosti 
svih dionika u odgoju i obrazovanju. 
Navedenom mjerom je obuhvaćeno 
sve potrebno 
26) U okviru Razvojnog prioriteta - 
2.2. Razvoj sustava obrazovanja i 
prilagodba potrebama razvoja 
gospodarstva razrađene su 2 mjere 
koje se tiču predškolskog, 
osnovnoškolskog i srednjoškolskog 
odgoja i obrazovanja. Mjera 2.2.1. 
Usklađenje s Državnim pedagoškim 
standardima predškolskog odgoja i 
naobrazbe, osnovnoškolskog sustava 
odgoja i obrazovanja te 
srednjoškolskog sustava odgoja i 
obrazovanja se odnosi na usklađenje 
u najširem smislu, te je za njenu 
realizaciju utvrđena aktivnost: • 
izgraditi nove, dograditi ili 
rekonstruirati te opremiti postojeće 
zgrade. Nadalje, mjera 2.2.2. 
Modernizacija strukovnog 
obrazovanja i osposobljavanja i 
podizanje njegove kvalitete da bi se 
povećala zapošljivost učenika, ali i 
mogućnost daljnjeg obrazovanja 
odnosi se dodatno na modernizaciju 
strukovnog obrazovanja, što ne 
isključuje usklađenje strukovnih 
škola s državnim pedagoškim 
standardom prema mjeri 2.2.1.. 
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osmišljavati za potrebe rada s OCD-ima. 
14) Predlažemo u tablicu 48. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati • Razvijati i ulagati u 
poslovnu infrastrukturu s obzirom da je 
navedeno jedan od prioriteta Operativnih 
programa 
15) Drugi odlomak u poglavlju Ribarstvo i 
marikultura: Za ribarske luke kao luke 
posebne namjene planirane su lokacije: 
Tarska vala, Sveta Marina, Vrsar, Pula, 
Banjole, Medulin, Ližnjan-Kuje, Krnički 
porat, Plomin. 
Predlažemo da se u odlomak/rečenicu 
uvrste dvije luke posebne namjene iz 
Umaga te bi rečenica tada glasila: Za 
ribarske luke kao luke posebne namjene 
planirane su lokacije: Tarska vala, Sveta 
Marina, Umag – ACI marina, Savudrija, 
Vrsar, Pula, Banjole, Medulin, Ližnjan-
Kuje, Krnički porat, Plomin. 
16) Treći odlomak u poglavlju Ribarstvo i 
marikultura: Marikulturi su namijenjene 
sljedeće planirane lokacije: Piranski 
zaljev, Ušće Mirne, uređeni kanali rijeke 
Mirne, Tarska vala, Uvala Sv. Marina, 
Limski kanal, Pomerski zaljev, uvale 
Valun i Valmižeja, Uvala Budava i 
izdvojeni dijelovi Raškog zaljeva. 
Predlažemo da se u odlomak/rečenicu 
uvrsti zona van Sv. Ivana koja se nalazi 
na području Grada Umaga. 
17) Predlažemo dodavanje sljedećeg 
odlomka: Na području Grada Umaga 
planira se izgradnja novih umjetnih 
brakova (grebena), radi proširenja 
potencijalnih staništa posebno vrijednih 
bentoskih zajednica, kao i radi 
umanjivanja razornog utjecaja mora na 
uređene plaže i obalu. Planiraju se u 
morskom pojasu od 1000m do 1850m od 
obalne linije, točne lokacije će se 
odrediti temeljem istraživanja. 
18) Predlažemo u tablicu 64. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE / Poljoprivreda i prerada dodati 
• Poticati izgradnju prerađivačkih 
kapaciteta te izgradnju hladnjača i 
pakirnica 
19) Drugi odlomak: Ustanove u kulturi 
....... Gradovi su osnivači kulturnih 
ustanova u raznim organizacijskim 
oblicima: ........ 
S obzirom da Grad Umag nije spomenut, 
predlažemo da se odlomak nadopuni 
sljedećim: Grad Umag - Umago osnivač je 
POU „Ante Babić“ Umag, Gradske 
knjižnice Umag i Muzeja Grada Umaga 

Drugim riječima, aktivnošću 
izgradnje novih zgrada iz mjere 
2.2.1. obuhvaćen je i prijedlog 
Grada Umaga, budući da izgradnja 
novih zgrada obuhvaća sve one koje 
su u funkciji obrazovanja, pa tako i 
strukovnog obrazovanja, te bi 
navođenje istog u mjeri 2.2.2. 
značilo ponavljanje aktivnosti.  
27) ŽRS IŽ je krovni strateški 
dokument, zbog čega pojedinačno 
navođenje kapitalnih investicija nije 
predmet planiranih indikativnih 
aktivnosti u okviru razrade ove 
mjere, nego će JLRS-evi predlagati 
projekte u Akcijski plan i bazu 
projekata, koji će se ažurirati na 
redovitoj bazi i koji će služiti kao 
provedbeni mehanizam ŽRS-a. Važno 
je da su u mjerama predviđene 
aktivnosti koje su u skladu s 
aktivnostima pojedine investicije 
28) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
29) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
30) usvojeno i nadopunjeno, kao 
primjeri, podsjeća se međutim da je 
ŽRS IŽ je krovni strateški dokument, 
zbog čega pojedinačno navođenje 
investicija nije nužno u sklopu 
planiranih indikativnih aktivnosti u 
okviru razrade mjere, nego će JLRS-
evi predlagati projekte u Akcijski 
plan i bazu projekata temeljem 
poziva, koji će se ažurirati na 
redovitoj bazi i koji će služiti kao 
provedbeni mehanizam ŽRS-a. Važno 
je da su u mjerama predviđene 
aktivnosti koje su u skladu s 
aktivnostima pojedine investicije  
31) usvojeno i nadopunjeno, kao 
primjeri, podsjeća se međutim da je 
ŽRS IŽ je krovni strateški dokument, 
zbog čega pojedinačno navođenje 
investicija nije nužno u sklopu 
planiranih indikativnih aktivnosti u 
okviru razrade mjere, nego će JLRS-
evi predlagati projekte u Akcijski 
plan i bazu projekata temeljem 
poziva, koji će se ažurirati na 
redovitoj bazi i koji će služiti kao 
provedbeni mehanizam ŽRS-a. Važno 
je da su u mjerama predviđene 
aktivnosti koje su u skladu s 
aktivnostima pojedine investicije 
32) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
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20) Pod Značajni kulturni projekti koji se 
događaju na području IŽ-RI-ja su: …. 
Glazbeno-scenska djelatnost. 
Najznačajniji su projekti: Međunarodni 
orguljaški festival Organum Histriae, 
Međunarodni festival komornog teatra 
Zlatni lav Umag, Dvigrad festival u 
Kanfanaru,….. 
U navedeni odlomak predlažemo da se 
iza riječi „Zlatni lav“, a prije riječi 
„Dvigrad“ doda još jedan važan projekt 
pod nazivom Umago classica 
21) Predlažemo u tablicu 74. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati • Rekonstruirati 
postojeće objekte na razini JLS-a u 
kojima se realiziraju kulturni programi te 
izgraditi nove 
22) Predlažemo u tablicu 79. Razvojni 
problemi i potrebe pod RAZVOJNE 
POTREBE dodati • Na nezaštićenim 
područjima izgraditi sustav zaštite od 
štetnog djelovanja voda (sustav obrane 
od poplava) 
23) U poglavlju, Mjera 2.1.3. Poticanje 
održivog samozapošljavanja, posebno 
nezaposlenih osoba i mladih pod Popis 
indikativnih aktivnosti je navedeno • 
poticati umrežavanja mladih u udruge, 
udruženja i klubove 
Iz navedenog popisa nije jasno kako će 
poticanje umrežavanja mladih u udruge, 
udruženja i klubove doprinijeti njihovom 
samozapošljavanju 
24) U poglavlju Mjera 2.2.1. Usklađenje s 
Državnim pedagoškim standardima 
predškolskog odgoja i obrazovanja, 
osnovnoškolskog sustava odgoja i 
obrazovanja te srednjoškolskog sustava 
odgoja i obrazovanja pod Popis 
indikativnih aktivnosti je navedeno • 
modernizirati kurikul za rani i predškolski 
….. 
Predlažemo riječ „kurikul“ iz navedenog 
popisa zamijeniti riječju „kurikulum“ 
25) U poglavlju Mjera 2.2.1. Usklađenje s 
Državnim pedagoškim standardima 
predškolskog odgoja i obrazovanja, 
osnovnoškolskog sustava odgoja i 
obrazovanja te srednjoškolskog sustava 
odgoja i obrazovanja pod Popis 
indikativnih aktivnosti 
Predlažemo u navedeni popis dodati • 
Poticati samovrednovanje odgojno 
obrazovnih institucija 
26) U poglavlju Mjera 2.2.2. 
Modernizacija strukovnog obrazovanja i 
osposobljavanja i podizanje njegove 

33) navedeno je usvojeno na način 
da je dorađena mjera 4.2.5. Razvoj 
multikulturalizma 
34) usvaja se u hodu sukladno 
promjenama i planiranju u 
akcijskom planu 
35) usvojeno i nadopunjeno sukladno 
prijedlogu 
36) Problematika djece s teškoćama 
u razvoju je već obrađena, kako u 
razvojnim potrebama predškolskog 
odgoja i osnovnoškolskog odgoja, 
tako i u razradi mjere 2.2.1. gdje je 
planirana indikativna aktivnost: • 
uspostaviti sustav za ranu 
identifikaciju, podršku i praćenje 
djece i učenika s teškoćama u 
razvoju i darovitih učenika. 
Predložena aktivnost za  Dnevni 
centar za rehabilitaciju Veruda 
razmatrat će se za Akcijski plan. 
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kvalitete da bi se povećala zapošljivost 
učenika, ali i mogućnost daljnjeg 
obrazovanja pod Popis indikativnih 
aktivnosti je navedeno • izgraditi, 
dograditi i rekonstruirati postojeće 
odnosno oformiti nove specijalizirane 
učionice za strukovnu nastavu 
(učionice/praktikumi/laboratoriji) …. 

- Predlažemo u navedeni popis 
dodati i izgradnju novih 
objekata, a ne samo škola 
pogotovo jer se na stranici 27. 
Strategije spominje osnivanje 
novih škola i njihovo preseljenje 
na nove lokacije koje zahtijevaju 
izgradnju novih objekata 

 
27) U poglavlju Mjera 2.2.2. 
Modernizacija strukovnog obrazovanja i 
osposobljavanja i podizanje njegove 
kvalitete da bi se povećala zapošljivost 
učenika, ali i mogućnost daljnjeg 
obrazovanja pod Popis indikativnih 
aktivnosti 

- Predlažemo u navedeni popis 
dodati i zahtjeve navedene na 
stranici 27. Strategije pod Od 
većih ulaganja u srednje školstvo 
IŽ-a izdvajaju se:, a odnose se na 
temu modernizacije strukovnog 
obrazovanja 

28) U poglavlju Mjera 2.4.1. Izgradnja i 
opremanje objekata sportske 
infrastrukture pod Popis indikativnih 
aktivnosti je navedeno • izgraditi nove 
trodijelne sportske dvorane u Puli, 
Labinu, Vodnjanu i Medulinu te 
dvodijelnu dvoranu u Puli, rekonstruirati 
postojeću sportsku dvoranu uz izgradnju 
pomoćne sportske dvorane u Labinu 
Predlažemo u navedeni popis dodati 
dvorane u Umagu te će tada rečenica 
glasiti: • izgraditi nove trodijelne 
sportske dvorane u Puli, Labinu, Umagu, 
Vodnjanu i Medulinu te dvodijelnu 
dvoranu u Puli, rekonstruirati postojeću 
sportsku dvoranu uz izgradnju pomoćne 
sportske dvorane u Labinu te 
rekonstruirati postojeću sportsku dvoranu 
Stela Maris u Umagu 
29) Predlažemo u poglavlje Mjera 2.5.1. 
Poticanje umrežavanja javnog, civilnog i 
poslovnog sektora na lokalnoj razini pod 
Popis indikativnih aktivnosti dodati • 
razvijati suradnju JLS-a s OCD-ima na 
zajedničkoj provedbi projekata 
usmjerenih na zadovoljenje potreba 
građana 
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30) U poglavlju Mjera 4.1.1. Izgradnja 
nove kulturne infrastrukture i obnova 
postojeće za: produkciju, edukaciju, 
prezentaciju/promociju, čuvanje građe i 
unapređenje rada ustanova u kulturi pod 
Popis indikativnih aktivnosti je navedeno 
• obnoviti, izgraditi i urediti objekte 
kulturne infrastrukture / kulturna 
infrastruktura u Puli 
Predlažemo u navedeni popis iza …. u 
Rovinju (kazalište, knjižnica) dodati , u 
Umagu (kazalište, digitalno kino, 
knjižnica, galerija) 
31) U poglavlju Mjera 4.1.1. Izgradnja 
nove kulturne infrastrukture i obnova 
postojeće za: produkciju, edukaciju, 
prezentaciju/promociju, čuvanje građe i 
unapređenje rada ustanova u kulturi pod 
Popis indikativnih aktivnosti je navedeno 
• nastaviti s obnovom objekata od 
iznimne kulturne vrijednosti …… 
Predlažemo u navedeni popis dodati 
arheološko nalazište Sipar, palača dei 
Franceschi, arheološki park Katoro – 
Sepomaia te svjetionik u Umagu 
32 ) U poglavlju Mjera 4.2.1. Ulaganje u 
obrazovanje za očuvanje istarskog 
identiteta, posebno u razvoj zavičajne 
nastave te u sve druge obrazovne razine 
pod Popis indikativnih aktivnosti je 
navedeno • provoditi aktivnosti zaštite 
ugroženih jezika u Istarskoj županiji; 
očuvanje i sprečavanje odumiranja 
istriotskog jezika (sveukupno 6: 
rovignese, vallese, sissanese, fasanese, 
gallesanese i dignanese ) te žejanskog ili 
vlaškog (istro-rumunjskog) jezika koji su 
sastavni dio istarske kulturne baštine 
Predlažemo da se u navedeni popis 
dodaju umaški i  bujski dijalekt te u 
tekstu navede …. (sveukupno 8: …… 
33) U poglavlju Razvojni prioritet 4.3. 
Prezentacija i promocija istarskog 
identiteta 
U prijedlogu Strategije se istarski 
identitet svodi na riječ 
multikulturalizam, što je u redu, 
međutim, multikulturalnost Istre potječe 
od prisutnosti brojnih nacionalnih 
manjina  (autohtona talijanska 
nacionalna manjina koja ne bez razloga 
za svoju prisutnost na ovom području 
koristi izraz „l`Istria e` il nostro 
insediamento storico“. Predlažemo da se 
talijanska manjina, autohtona manjina, 
koja u Statutima  Gradova i Općina gdje 
je prisutna ima svoj status, navede kao 
jedan od izvora/nositelja istarske 
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multikulturalnosti. 
34) 7.1. Financiranje mjera 2015.–2020. 
Molimo u skladu s zatraženim i 
prihvaćenim izmjenama i dopunama 
uskladiti poglavlje vezano uz financiranje 
35) U tekst Strategije dodati ulaganja u 
prometnice, biciklističke staze i javnu 
turističku infrastrukturu. Predlažemo:  
• Izgradnja, rekonstrukcija i/ili sanacija 
biciklističkih staza i parkirališta 
• Uređenje obalnih šetnica i lučke 
infrastrukture 
• Uređenje novih biciklističkih i 
informativnih staza 
36) U indikativnim mjerama Strategije se 
ne spominje potpora i razvoj usluga 
namijenjenih djeci s teškoćama u razvoju 
pa predlažemo da se ta tema utvrdi u 
okviru neke mjere na način da se utvrdi 
indikativna aktivnost: • definirati status i 
strateški razvoj Dnevnog centra za 
rehabilitaciju Veruda Pula 
 

18. Unione 
Italiana, 
Maurizio 
Tremul, il 
presidente 

1. Si prende atto della proposta di 
“Strategia di sviluppo regionale 
della Regione Istriana fino al 2020”, 
parte integrante del presente Atto, 
documento fondamentale per lo 
sviluppo socioeconomico di ogni 
regione, preparato in sintonia alla 
Legge sullo sviluppo regionale della 
Repubblica di Croazia(IN 147/14) 

2. Facendo seguito alla consultazione 
pubblica aperta dalla Regione 
lstriana in data 16 febbraio 2016, si 
propongono le seguenti integrazioni 
al documento in discussione: 

a) a pagina 79, la quarta riga 
del secondo paragrafo va 
scritta come segue: 
„buzetski“, „labinjonski“, 
istrorumunjski, istromletački 
(istrovenetski) i istriotski 
govor…), karakteristične 
plesove,  
 

b) a pagina 82, alla fine del 
secondo punto inserire la 
seguente dicitura: Motovun 
film festival, Arena 
International. 

c) a pagina 82, alla fine del 
querto punto inserire la 
seguente dicitura: Rovinjska 
bitinada i umijeće izgradnje 
rovinjske batane, Natječaj 
Istria Nobilissima, Festival 
Istroveneto. 

Prijedlog 
usvojen 

Svi prijedlozi usvojeni  su sukladno 
prijedlogu te su  izmjene unesene 
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d) a pagina 82, alla line del 
quinto punto inserire la 
seguente dicitura: 
sufinanciranje izložaba 
umjetnika (Bojan Šumonja, 
Đanino Božić, Silvo Šarić, 
Goran Škofić, Đani Celija), Ex 
Tempore Grožnjan i 
Fotografski Ex Tempore 
Novigrad 

e) a pagina 208, inserire un 
nuovo punto dopo il punto 8 
con la seguente dicitura: 
očuvanje i promicanje 
istromletačke (istrovenetske) 
kulturne i jezične baštine. 

19. Radenko 
Matijašec 

Osvrt na Županijsku strategiju razvoja: 
Područje: Razvoj ljudskih resursa i visoka 
kvaliteta života: 
 
VIZIJA je „ostvariv san koji upućuje na to 
kako bi dionici koji predstavljaju regiju 
(ili županiju) željeli da ta regija izgleda u 
budućnosti“. Pri donošenju vizije nije 
dovoljno samo željeti – također treba 
uvažiti realne mogućnosti. Vizija treba 
biti ambiciozna, ali i realistična. 
S druge strane, mašta, san i želje 
također su važan kreativni element u 
stvaranju motivirajuće vizije. 
Razvojna je vizija Istarske županije, 
predložena temeljem konsenzusa unutar 
Radne grupe, sljedeća: 
 
Istarska županija je 
autonomna,moderna,otvorena i 
gospodarski konkurentna regija 
prepoznatlji-ve kulturne i prirodne 
baštine, visoke kvalitete života u 
okvirima uravnoteženog i održivog 
razvoja. 
 
Vizija je lijepo sročena, ali kad se 
pogleda područje „Razvoj ljudskih 
resursa i visoka kvaliteta života“ ne i 
realistična (druga područja sam preletio 
samo informativno). 
 
Što pod time „nerealistička“ doslovno 
mislim, objasnit ću na primjeru mjere 
2.2.2. 
Mjera 2.2.2. Modernizacija strukovnog 
obrazovanja i osposobljavanja i 
podizanje njegove kvalitete da bi se 
povećala zapošljivost učenika, ali i 
mogućnost daljnjeg obrazovanja Popis 
indikativnih aktivnosti • uspostaviti 
optimalnu (racionalnu i učinkovitu) 

Prijedlozi 
primljeni 
na znanje 

Mjere i aktivnosti u domeni razvoja 
ljudskih potencijala, obrazovanja i 
zapošljavanja ponajprije razrađene 
su u suradnji s nadležnim članovima 
radne grupe i stručnih dionika  te su 
utemeljene na realnim potrebama 
na terenu IŽ što je detaljnije 
razrađeno u zasebnoj Strategiji 
razvoja ljudskih potencijala IŽ do 
2020. g. koja je u potpunosti u 
skladu sa strateškim razvojnim 
okvirom ŽRS IŽ do 2020.g. 
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mrežu strukovnih škola i programa • 
Mrežu strukovnih škola i programa donosi 
Vlada Republike Hrvatske. Na razini 
Županije ne postoji tijelo koje bi o tome 
vodilo brigu i zato se sadašnja mreža 
temelji na postojećim školama i onome 
što one nude, ako imaju dovoljan broj 
učenika. 
• 2009. godine sam Pročelnici UO za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ 
predao natuknice kako bi se, po meni 
najbolje i najpoštenije, trebala odraditi 
Mreža srednjih škola na način da se za 
sve učenike osigura odgovarajuće mjesto 
u srednjoj školi i da ostanu one škole 
koje su najkvalitetnije. 
• Preduvjeti za taj posao je utvrditi s 
gospodarstvom okvirne potrebe za 
kadrovima u budućnosti, izraditi i 
obznaniti školama kriterije po kojima će 
se odlučivati o njima…(to praćenje bi 
trebalo biti stalno, jer se Mreža u biti 
mora stalno prilagođavati promjenama). 
• modernizirati nastavne planove i 
programe te kurikule za strukovno 
obrazovanje, uskladiti ih s nacionalnim 
strategijama i potrebama tržišta rada te 
osigurati učinkovitu primjenu modernih 
tehnologija i osposobljavanje za rad na 
njima. 
• Strukovni kurikulumi u RH izrađuju se i 
usvajaju se po posebnoj proceduri i nisu 
u nadležnosti Istarske županija. U 
Istarskoj županiji nema ni zadužene 
osobe koja bi pratila novosti na tom 
polju, a kamoli da postoji ekipa koja bi 
se mogla upustiti u izradu strukovnih 
kurikuluma. 
• Istina je da su neki ljudi iz istarskih 
škola i gospodarstva članovi Nacionalnih 
sektorskih vijeća koja su zadužena za 
izradu strukovnih kurikuluma i da svojim 
radom mogu utjecati na buduće 
strukovne kurikulume, ali oni nisu 
predstavnici Istarske županije. 
• razvijati nove strukovne kurikule 
usklađene s potrebama gospodarstva i 
tržišta rada • Niti Županija, niti 
gospodarski subjekti ne mogu samostalno 
razvijati nove strukovne kurikulume, ali 
mogu pokrenuti inicijativu da se izradi 
novi strukovni kurikulum, kao i 
mogućnost da se izradi i počne provoditi 
eksperimentalni strukovni kurikulum. 
• izgraditi, dograditi i rekonstruirati 
postojeće odnosno oformiti nove 
specijalizirane učionice za strukovnu 
nastavu 
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(učionice/praktikumi/laboratoriji) i 
radionice za praktičnu nastavu te ih 
opremiti tehnološki suvremenom 
opremom, sredstvima i pomagalima • 
Srednje škole se financiraju iz državnog 
proračuna (decentralizirana sredstva) i 
za brže ostvarenje tog cilja potrebno je 
utvrditi lokacije u koje će se investirati 
(Mreža škola), po mogućnosti osigurati 
dio sredstava u proračunu IŽ, dogovoriti 
sudjelovanje gospodarstvenika i pokušat 
nešto pribaviti i iz EU fondova. 
• uspostaviti regionalne centre 
kompetentnosti za strukovno 
obrazovanje u skladu s potrebama tržišta 
rada koji će opremljenošću i stručnim 
kadrovima biti nositelji kvalitetnog 
strukovnog obrazovanja. 
• U Zakonu o strukovnom obrazovanju su 
utvrđeni Centri i njihove obveze. 
Činjenica da će po svemu sudeći skoro svi 
biti u Puli (iznimka Labin) za razvoj 
Istarske županije nije najpovoljnije 
rješenje. 
• izgraditi i opremiti učeničke domove u 
skladu s potrebama centara 
kompetentnosti • Vezanje učeničkih 
domova uz centre kompetentnosti samo 
potvrđuje mišljenje iz prethodne točke. 
Pula će biti pretrpana, a ostali dijelovi 
Istre prazni. Inače ideja takvih Centara 
je u tome da se učeni-cima iz ostalih 
škola u Županiji omogući boravak i rad u 
Centru po potrebi i posebnom rasporedu. 
Ako se taj raspored dobro izradi, uključi i 
razmjena učenika, tada se potreba za 
domom smanjuje. 
• uključiti u programe/projekte 
poticanje mobilnosti sa svrhom trajnog 
profesionalnog razvoja nastavnika. 
• Ova aktivnost je posebno stimulirana 
od strane EU fondova i to treba 
maksimalno koristiti. 
 
U ovom primjeru vidi se da si u svojoj 
Strategiji Istarska županija zadaje zadaće 
za koje nije nadležna i koje neće 
samostalno moći ostvariti. 
Istina u obrazloženju vizije piše i : S 
druge strane, mašta, san i želje također 
su važan kreativni element u stvaranju 
motivirajuće vizije. 
Tako da moj prijedlog nije da se gore 
navedene indikativne aktivnosti izbace, 
već da se iste preformuliraju u realno 
ostvarive i da se utvrde ljudski 
potencijali koji će to ostvariti! 
Ukoliko se prihvati ovakav prijedlog, 
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spreman sam staviti na raspolaganje tom 
timu svoje poznavanje te materije i ideje 
kako to izvesti. 

20. Darko 
Komšo, 
ravnatelj 
Arheološkog 
muzeja Istre 

U Županijskoj razvojnoj strategiji 
Istarske županije do 2020. se u poglavlju 
VI. STRATEŠKI PROGRAMI, GLAVNI 
RAZVOJNI PROJEKTI DO 2020., u dijelu 
koji govori o KULTURRINGU, na stranici 
222, navode podaci koje je potrebno 
ažurirati. 
 
U tekstu je navedeno: "... ulaganje u 
Arheološki muzej Istre u Puli; ulaganje u 
izradu projektne dokumentacije za 
uređenje i rekonstrukciju Malog rimskog 
kazališta kako bi bilo adekvatno 
prezentirano kao vrijedan kulturno-
povijesni spomenik te kao jedinstvena 
pozornica za kulturna događanja." 
 
Trebalo bi stajati: "... ulaganje u 
adaptaciju i dogradnju Arheološkog 
muzeja Istre u Puli, te ulaganje u 
pripremu i postavljanje novog stalnog 
postava Arheološkog muzeja Istre; 
ulaganje u uređenje, rekonstrukciju, 
konzervaciju i prezentaciju Malog 
rimskog kazališta kako bi bilo adekvatno 
prezentirano kao vrijedan kulturno-
povijesni spomenik te kao jedinstvena 
pozornica za kulturna događanja." 
 
Također, potrebno je u strateške 
programe uvrstiti i ulaganje u uređenje, 
rekonstrukciju, konzervaciju i 
prezentaciju Amfiteatra u Puli, te 
ulaganje u uređenje, rekonstrukciju, 
konzervaciju i prezentaciju antičkih i 
srednjovjekovnih spomenika grada Pule. 

Prijedlog 
usvojen 

Sukladno predloženome nadopunjen 
je dio vezan uz strateški projekt 
KULTURRING. 

21. Marino 
Jurcan, 
Udruga 
Metamedij 

Predložili bismo da se uvrsti potreba 
osnivanja Centra za nove medije Istarske 
županije i to u dijelu  
Tablica 74. Razvojni problemi i potrebe, 
stranica 83. Nacrta. 
Ovaj je projekt u skladu s Ciljem 3. 
Istarske kulturne strategije 2014-2020., a 
on je; “Izgraditi novu kulturnu 
infrastrukturu namijenjenu umjetnic ̌koj 
produkciji, edukaciji, prezentaciji i 
čuvanju građe, Aktivnost 4. Osnivanje 
Centra za nove medije.” 
Platforma MP3 koja je pokrenula 
inicijativu oko osnivanja centra 
pokrenuta je od strane udruga koje već 
imaju iskustva u području novih medija, 
a to su udruge Metamedij i Sonitus iz 
Pule,  Faro 11 iz Rovinja,  Labin Art 
Express XXI iz Labina te umjetnička 

Prijedlog 
usvojen 
 

Sukladno stručnom mišljenju UO za 
kulturu IŽ, navedeno je usvojeno i 
uvršteno kao razvojan potreba te 
kao aktivnost pod mjerom 4.1.2. 
Podržavanje umjetničke produkcije i 
razvoja publike (povećati interes 
javnosti za kulturnu baštinu i 
suvremenu umjetničku produkciju). 
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organizacija Apoteka iz Vodnjana. 
Platforme provodi zagovaračke aktivnosti 
s ciljem boljeg pozicioniranja 
izvaninstitucionalne kulture u IŽ kroz 
unaprijeđenje postojećih 
infrastrukturnih, tehničko-tehnoloških, 
financijskih i drugih uvjeta za 
produkcijske i rezidencijalne programe u 
domeni novih medija i tehnologija. Stoga 
bismo predložili da se spomene osnivanje 
Centra za nove medije da uđe pod 
dijelom koji se odnosi na unaprijeđenje 
kulturne infrastrukture. 
 
U prilogu su dostavljene preporuke 
platforme oko modela fukcioniranja 
samog Centra. 

22. Ivana Mihalić 
Fabris, UO za 
poljoprivred
u, 
šumarstvo, 
lovstvo, 
ribarstvo i 
vodoprivredu 

Ovim putem dostavljamo komentare i 
sugestije na Nacrt nove Županijske 
razvojne strategije Istarske županije za 
razdoblje do 2020.g., u segmentima 
sektora vodoprivrede i navodnjavanja a 
dani su na stranicama 71, 84, 195, 196 i 
232. 

- Tablica 67. Razvojni problemi i 
potrebe: točku 
„Nediscipliniranost lovaca koji 
love i pucaju van granica lovišta“ 
prebaciti u Tablicu Razvojnih 
problema i potreba za sektor 
lovstva. 

- Iz iste tablice točku: „Edukacija 
lovaca i uspostava sustava oštrih 
sankcija onih koji love van 
granica lovišta“ također prebaciti 
u Tablicu Razvojnih problema i 
potreba za sektor lovstva. 

- Iz pasusa: „Kakvoća površinskih i 
podzemnih voda prati se 
kontinuirano putem programa 
Hrvatskih voda,programa IŽ-ate 
Zavoda za javno zdravstvo 
Istarske županije koji prati u 
skladu s Zakonom o vodi za 
ljudsku potrošnju (NN 56/2013) i 
Pravilnikom o parametrima 
sukladnosti i metodama analize 
voda za ljudsku potrošnju (NN 
125/2013, 141/2013). 
Provođenje navedenog Zakona i 
Pravilnika započelo je od ove 
godine. Većina Istre pripada 
dinarskom kršu, pa je zaštita 
voda veoma kompleksna i 
antropogeni su učinci izraženiji 
što neminovno zahtijeva 
značajna ulaganja u zaštitu 
voda.“ ispraviti sljedeće: IŽ-ate: 

Prijedlozi 
usvojeni 
 

Unesene su potrebne izmjene 
sukladno prijedlozima. 
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ubaciti razmak između ''IŽ-a'' i 
''te'', izbaciti: ''koji prati'' (višak 
koji se ponavlja u rečenici) te  
moli se navesti godinu, obzirom 
da se nastajanje predmetnoga 
materijala odvijalo kroz više 
godina, a i poziva se na Zakonsku 
regulativu iz 2013.g. 

- Iz pasusa: „Osnovni su pritisci na 
kvalitetu voda na području IŽ-a 
nedovoljno riješeni sustavi 
komunalnih, industrijskih i 
oborinskih otpadnih voda, još 
uvijek neadekvatno postupanje s 
krutim otpadom “ilegalna” 
odlagališta te poljoprivredna 
(ratarska i stočarska) 
proizvodnja).“ Ispraviti sljedeće: 
iza ''otpadom'' nedostaje zarez '','' 
te znak '')'' je iza proizvodnja 
višak. 

- U popisu indikativnih aktivnosti u 
mjeri 3.2.5. Izgradnja sustava 
navodnjavanja stoji: „planirati 
izgraditi i opremiti sustav javnog 
navodnjavanja s pratećom 
hidrotehničkom 
infrastrukturom“; potrebno je 
ispraviti sljedeće: umjesto 
jednine ''sustav'' ispraviti u: 
''sustave'' javnog navodnjavanja, 
Na kraju prve rečenice/točke 
dodati: za poznate krajnje 
korisnike, organizirane 
poljoprivredne proizvođače.  
Nastavno se druga točka 
(izgraditi mrežu navodnjavanja 
za OPG i mal poduzetnike) briše. 

- Moli se da Tablica prikaza 
Pokazatelja ishoda za mjeru 
3.2.5. bude prikazana na jedno 
stranici, odnosno da je se ne lomi 
na dvije stranice. 

- Dodati točku na kraju sljedeće 
rečenice: Razvoj poljoprivrede 
primjenom suvremenih održivih 
tehnologija uz racionalno 
korištenje prirodnog vodnog 
bogatstva 

- Na str. 232. pod 7.1. 
Financiranje mjera 2015.–2020., 
treba preimenovati 3.2.5. 
Izgradnja sustava u „Izgradnja 
sustava navodnjavanja“, naime 
nedostaje riječ ''navodnjavanja''; 
dalje molimo ubaciti financijsku 
konstrukciju za izgradnju javnih 
sustava navodnjavanja, kako je 
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dana u tabelarnom prikazu u 
materijalima dostavljenim u 
listopadu 2015.g. Također, 
ubaciti IZ DRŽAVNOG 
PRORAČUNA = 21.975.000,00 KN, 
IZ POMOĆI EU = 124.525.000,00 
KN, IZ OSTALIH IZVORA = 
100.000.000,00 KN, SVEUKUPNO 
= 246.500.000,00 KN 

23. Silvia Žufić 
Dujmović, 
Civilna 
platforma 
Istre 

Pregledom materijala koji ste objavili na 
Vašim Internet stranicama uvidjeli smo 
da je sama procedura izrade županijske 
strategije protuzakonita jer je izostao 
obavezni postupak strateške procjene 
utjecaja na okoliš. 
 
Nadalje moramo općenito zaključiti da je 
rok za savjetovanje prekratak za tako 
važan dokument, a i sam proces 
participativnosti na taj način je upitan. 
Obzirom da se u samom dokumentu na 
mnogo mjesta spominje opredjeljenje za 
participativnost, a i to je i jedno od 
horizontalnih načela same strategije, 
predlažemo da produžite rok 
savjetovanja sa zainteresiranom javnošću 
kako bi zaista i mi predstavnici/ice 
civilnog društva mogli/e kvalitetno 
participirati. 
 
Smatramo da u sam proces izrade 
strategije nisu bili/e ravnopravno 
uključeni/e predstavnici/ice civilnog 
društva i medija. Da je proces izrade 
Strategije bio imalo participativan, 
zasigurno ne bi izostale dimenzije koje 
uključuju žene, seksualne, vjerske i 
nacionalne manjine (osim talijanske), 
održivi razvoj, okoliš, ekologiju, 
građanski odgoj, i ostale, i to ne samo u 
dijelu razvoja civilnoga društva. 
Strategija se prilikom izrade mora 
sagledavati iz pozicije svih navedenih 
dimenzija. 
 
Pozivamo vas da se ne samo držite 
minimuma za javnu raspravu nego da rok 
i produljite te organizirate više javnih 
rasprava u različtim gradovima u Istri. 
Zato, u očekivanju nove, zakonite 
procedure koja će uključivati stratešku 
procjenu, šaljemo neke komentare na 
postojeći nacrt te vas molimo da ih 
uvažite i ugradite u nacrt, koji će se 
dorađivati u skladu s nalazima strateške 
procjene utjecaja na okoliš. 
 
Kratkim uvidom u dokument možemo 

Opaske i 
prijedlozi 
primljeni 
te usvojeni 
sukladno 
komentari
ma 

ŽRS je još uvijek u finalnom procesu 
izrade i usuglašavanja s nacionalnim 
tijelima i strategijama, ponajprije 
po pitanju izrade strateške procjene 
utjecaja na okoliš te usuglašavanja 
sa Strategijom regionalnoga razvoja 
RH koja je još uvijek u izradi na 
nacionalnoj razini (kašnjenje u tom 
segmentu uvjetovao je i proces 
izrade i usvajanja strategije već 
neko vrijeme).  
U suradnji s MZOIP-om trenutno se 
poduzimaju koraci  vezani uz 
Zakonsku obvezu izrade strateške 
procjene utjecaja na okoliš za ŽRS  
IŽ , koja je u skladu s izmjenama i 
dopunama prostornog plana IŽ i 
vezanom SPUO, pa samim time 
strategijom, kao krovnim strateškim 
dokumentom nije ni na koji način 
dovedeno u pitanje ništa što bi 
ugrozilo okoliš županije. 
Po pitanju navedenog očekuje se 
daljnje očitovanje MZOIP-a te će se 
djelovati sukladno. 
 
Nadalje, pri izradi ŽRS-a vodilo se 
prije svega računa o odredbama 
Zakona o regionalnom razvoju RH 
(NN 147/14) te vezanim 
podzakonskim aktima, ponajprije  
novim Smjernicama za izradu 
županijskih razvojnih strategija, 
praćenje i vrednovanje njihove 
provedbe donesenim tijekom 2015. 
godine; 
Tijekom  2014., 2015. te 2016. 
godine provedeno je u suradnji s 
radnom grupom, glavnim timom te 
ŽPV-om niz analiza, sastanaka i 
radionica na kojima se radilo na 
radnoj verziji novog dokumenta i to 
konkretnije; 23 radna sastanka 
radne grupe, nekoliko sastanaka 
glavnog tima, dvije javne 
prezentacije strateškog okvira (na 
sjednicama Gospodarskog vijeće u 
Rovinju u listopadu 2014. te 
gospodarsko-socijalnog vijeća u Puli 
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načelno primijetiti (za pravu analizu 
treba nam više vremena) da sam 
dokument, uz dobro postavljene 
elemente, ima i nekoliko loše 
postavljenih elemenata. 
Samom dokumentu nedostaje dio tko je 
nadležan za provedbu kojih prioriteta i 
tko se sve uključuje u njihovu 
realizaciju, a koji uključuje osim popis 
predstavnika/ica vlasti i popis ostalih 
dionika iz privatnog i civilnog sektora 
kako bi se participativnost osigurala. 
Zabrinuti/e smo što je iz cijele strategije 
izostalo područje koje se odnosi na 
medije (ima jedan dio koji se odnosi na 
način kako javne vlasti koriste medije za 
svoju oglašavanje). 
 
U samom dokumentu nedostaje 
dimenzija koja se odnosi na sagledavanje 
situacije svih područja iz perspektive  
ravnopravnosti spolova  (koja je još 
jedna  od horizontalnih  načela)  i kakav 
je  utjecaj dosadašnjih politika, a i 
buduće strategije razvoja na žene. 
Pohvaljujemo da se u području sporta 
prepoznalo da treba osigurati podršku 
sportovima za koje postoji interes kod 
ženske populacije, no iz prioriteta nije 
vidljivo kako će se to i ostvariti (nadamo 
se da se to odnosi i na rekreaciju za koju 
su žene najzainteresiranije), no u drugim 
područjima ta dimenzija izostaje. 
 
U području socijalne usluge za žrtve 
obiteljskog nasilja smatramo da, unatoč 
osiguranoj podršci ženama koje izlaze iz 
kruga nasilja, treba još dodatno raditi na 
pružanju podrške ženama prilikom 
reintegracije i resocijalizacije, a posebnu 
pažnju treba usmjeriti na prevenciju kroz 
rad s mladima na tom području. 
 
Izostala je i dimenzija određenja protiv 
bilo kakve diskriminacije te podršci 
ostvarivanju ljudskih prava, gdje mi iz 
civilnog sektora svjedočimo da svakim 
danom potreba postaje sve veća i veća. 
Od nacionalnih manjina u dokumentu je 
samo spomenuta talijanska nacionalna 
manjina (zadržavamo si pravo na 
pogrešku i previd zbog kratkog roka kojeg 
smo imali/e), dok znamo da u lstri žive i 
ostale nacionalne manjine te bi trebalo i 
to uzeti u obzir. Također, ne spominju se 
i ostale manjine, seksualne ni vjerske. 
 
U području institucionalnog konteksta 

i studenom 2015. godine), više 
individualnih sastanaka s ključnim 
gospodarskim subjektima u županiji, 
u suradnji s komorama tijekom 
2015. godine, jedna uža 
koordinacija sa svim 
gradonačelnicima gradova Istarske 
županije u siječnju 2016. godine, te 
glavna sjednica ŽPV-a krajem 
siječnja 2016. godine;  
Svi su dionici uključeni u gore 
navedene procese redovito bili 
informirani o tijeku izrade ŽRS-a te 
su sve relevantne informacije 
objavljivane i ažurirane na web 
stranicama Istarske razvojne 
agencije i Istarske županije; 
Kako bi se partnerski pristup u izradi 
ŽRS-a dodatno ojačao, u drugoj 
polovici mjeseca veljače 2016. 
godine je nacrt dokumenta 
objavljen na web stranicama IDA-e i 
Istarske županije. 
 
Svi komentari zaprimljeni tijekom 
javne rasprave razmatrani su u 
suradnji sa stručnim timovima po 
resorima, a što se dijela komentara 
Civilne platforme Istre tiče usvojeni 
na sljedeći način: 
 
- izdvojeno je posebno poglavlje 
horizontalnih načela u kojem 
je  istaknuto sljedeće: 
 
Poštivanje metodologije za izradu 
ŽRS-a podrazumijevalo je poštivanje 
horizontalnih načela u svim fazama 
izrade strateškog dokumenta 
(analiza stanja, SWOT analiza, 
razrada strateškog okvira). Provedba 
mjera, dakle identificiranje, 
priprema i provedba razvojnih 
projekata i programa zasnivat će se 
na sljedećim temeljnim 
horizontalnim načelima: 
 
Ravnopravnost spolova i jednake 
mogućnosti za sve društvene 
skupine  
Primjenom ovog načela osigurava se 
zastupljenost i vidljivost svih 
društvenih skupina u svim 
segmentima života u Istarskoj 
županiji. Jednake mogućnosti za sve 
društvene skupine, neovisno o rasi, 
boji kože, spolu, jeziku, vjerskom 
opredjeljenju, seksualnom 
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premalo je osvrta na jedinice lokalne i 
regionalne samouprave te su neki od 
problema i nabrojani (napominjemo da u 
tablici razvojni problemi i potrebe na 
stranici 124. u problem ne moze ući 
formulacija „smanjenje rizika od 
korupcije“ jer je to potreba, a ne 
problem), no nedostaje uočavanje 
problema sukoba interesa koji se vrlo 
često događa u našim lokalnim sredinama 
te određenje da se upravlja sukobom 
interesa. Prepoznaje se nedovoljna 
educiranost i informiranost mladih i 
građana/ki te smo se nadali/e da će biti 
evidentna potreba lstarske županije da 
se odredi prema uvođenju Građanskog 
odgoja i obrazovanja u osnovne i srednje 
škole u lstri kako bi se taj problem 
smanjio. Što se tiče samih opisanih 
razvojnih potreba ,nismo sigurni/e da 
smo razumjeli/e sve što je navedeno, 
kao i na koje se točno dionike misli. 
 
U području potreba, obzirom na 
određenje naspram participativnost, 
izostao je dio u kojem bi predstavnici/ice 
vlasti trebali primjenjivati Kodeks za 
savjetovanje sa zainteresiranom javnošću 
(no najprije i naučiti te tehnike (a ne 
koristiti samo e-savjetovanje) koje su 
opisane u priručniku Vladinog ureda za 
Udruge). Smatramo da je nužno da 
predstavnici/ice vlasti i uprave (pogotovo 
oni/e koji provode i programiraju javne 
natječaje za OCD-e) nauče više o samom 
pojmu civilnog društva i svojoj ulozi u 
razvoju civilnog društva. Iz naše 
perspektive jako je važno da vlast svoje 
politike provodi transparentno, 
izbjegavajući sukobe interesa te nam je 
važno da se financije koje se dodjeljuju, 
dodjeljuju transparentno i pravedno (tu 
mislimo i na dodjelu financijskih i 
nefinancijskih sredstava (prostori) iz 
proračuna, svim organizacijama civilnog 
društva). 
 
2007. godine nastupila je zakonska 
obveza jedinica lokalne samouprave da 
organizira i financira smještaj napuštenih 
životinja. Do danas, u IŽ postoje samo 
dva registrirana skloništa za životinje, od 
kojih ni jedno u potpunosti ne 
zadovoljava sve uvjete propisane 
Pravilnikom o uvjetima kojima moraju 
udovoljavati skloništa za životinje. Pored 
ova dva registrirana skloništa, postoje još 
dva ilegalna (Pazin, Pula) te tri udruge 

opredjeljenju, političkom mišljenju, 
socijalnom podrijetlu ili drugom 
statusu, osnova su i preduvjet za 
razvoj socijalno pravednog društva i 
primjenjive u svim aktivnostima 
koje se poduzimaju s ciljem rasta i 
razvoja Istarske županije. 
Sukladno zahtjevima strategije za 
pametan, održiv i uključiv rast 
Europa 2020, vodit će se računa o 
većem uključivanju socijalno 
ugroženih skupina društva u 
provedbu mjera ŽRS-a IŽ, posebice u 
dijelu obrazovnih aktivnosti kojima 
će se jačati kompetencije, vještine i 
znanja ranjivijih društvenih skupina 
kako bi uspješno konkurirale na 
tržištu rada (npr. žene, mladi bez 
iskustva, stariji koji su ostali bez 
posla…). Nadalje, poticat će se 
aktivnosti snažnijeg povezivanja i 
suradnje poslovnog sektora i javnih 
službi za zapošljavanje što bi 
dugoročno trebalo osigurati 
izjednačavanje položaja svih 
društvenih skupina na tržištu rada. 
Sustavno će se raditi na osnaživanju 
kapaciteta organizacija civilnog 
društva i provedbi promotivnih 
kampanja za širu javnost kako bi se 
povećala svijest o jednakosti i 
ravnopravnosti svih društvenih 
skupina. 
Aktivnosti kojima se osigurava 
direktna podrška navedenom načelu 
te kojima se predviđa realizacija 
projekata s izravnim učinkom na 
poboljšanje društvenog položaja 
osobito ranjivih društvenih skupina 
zastupljene su u strateškim 
ciljevima 1 i 2;  Povećanje 
gospodarske konkurentnosti te 
Razvoj ljudskih resursa i visoka 
kvaliteta života, mjerama: 1.2.7. 
Poticanje društveno odgovornog 
poslovanja; 2.3.4. Socijalno 
uključivanje osoba kojima prijete 
siromaštvo i socijalna isključenost; 
2.5.1. Poticanje umrežavanja 
javnog, civilnog i poslovnog sektora 
na lokalnoj razini; 2.5.3. Razvijanje 
volonterstva, filantropije i društveno 
odgovornog poslovanja kao važnih 
elemenata za razvoj socijalne 
kohezije i civilnog društva; 2.5.4. 
Stvaranje uvjeta za razvoj 
društvenog poduzetništva. 
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koje životinje smještaju u privatnim 
smještajima (Labin, Pula, Umag). 
Sadašnji Župan Valter Flego, unio je 
uvođenje reda o skrbi za napuštene 
životinje, u svoju predizbornu platformu 
7x7, gdje je javno i ozbiljno prezentirao 
da će ostvariti mrežu azila u IŽ i dovesti 
reda u područje skrbi za kućne ljubimce. 
Na žalost, ni nakon tri godine nakon 
lokalnih izbora, ništa nije učinjeno po 
tom pitanju, a ova Strategija razvoja 
pokazuje nam da ni u skoroj budućnosti 
ovo pitanje ne planira biti realizirano. 
 
U samoj strategiji nismo vidjeli da se 
igdje spominje Višnjanska zvjezdarnica i 
programi koje ona provodi što je iznimna 
šteta s obzirom na njene svjetski poznate 
uspjehe i potencijal koji posjeduje te 
smatramo da se to ne može previdjeti. 
 
Što se tiče područja civilnog društva, 
navodimo sljedeće komentare i sugestije: 
Nema jasnog određenja da Županija 
poveća sredstva Zakladi kako bi zaista 
osigurala razvoj civilnog društva. 
Kako bi se osiguralo razvijanje civilnog 
društva, treba uvesti institucionalne 
potpore OCD-ima te sredstva za 
predfinanciranje, međufinanciranje i 
sufinanciranje kako bi OCD-i uspješno 
povlačili sredstva iz EU fondova. 
U okviru razvoja civilnog društva treba 
aktivno raditi na razvoju neprofitnih 
medija. 
Treba se također osigurati depolitizacija 
rada Zaklade kroz promjenu načina 
izbora zakladnih tijela (Zakladne uprave i 
Upravitelja/ice), kako bi Zakladom 
upravljali/e stručnjaci/kinje s područja 
razvoja civilnog društva, društvenog 
poduzetništva, filantropije itd. (iz 
sveučilišta, medija, profitnog sektora, 
civilnog društva). 
 
U strategiji je spomenuta participativna 
izrada Strategije razvoja civilnog 
društva, što svakako podržavamo, no 
potrebno je i izraditi novu strategiju rada 
Zaklade, također na participativnom 
principu, no ne onom koji je fingiran, već 
stvaran. 
Treba ojačati OCD-e i građane/ke da 
aktivno sudjeluju u savjetovanjima sa 
zainteresiranom javnošću. Zaklada treba 
ojačati svoje kapacitete za povlačenje 
sredstava iz fondova (domaćih, EU i 
međunarodnih), putem kojih se mole 

Održivi razvoj  
Ovo načelo ključno je u razvoju 
svakog područja, sektora i 
cjelokupnog razvoja Istarske 
županije. Njime se postiže se 
usklađenost društvene, okolišne i 
gospodarske dimenzije razvoja 
županijskog područja. Održivi razvoj 
tiče se svih stanovnika, turista i 
drugih posjetitelja županije, 
odnosno njihovog uključivanja i 
sudjelovanja u procesu planiranja, 
realizacije i vrednovanja razvojnih 
projekata i programa. Pri razvoju 
svih mjera vodilo se računa o načelu 
održivog razvoja, a u uskom smislu 
načelima održivog razvoja direktno 
doprinose mjere pod strateškim 
ciljem 1 Povećanje gospodarske 
konkurentnosti te 3 Jačanje 
infrastrukture, zaštite okoliša i 
održivog upravljanja prostorom i 
resursima: 1.2.7. Poticanje 
društveno odgovornog poslovanja; 
3.1.1. Povećanje energetske 
učinkovitosti (EnU) uključujući i 
promociju kogeneracije CHP; 3.1.2. 
Promocija i korištenje obnovljivih 
izvora energije (OIE); 3.2.4. 
Poboljšanje komunalne 
infrastrukture; 3.3.2. Valorizacija 
prirodne baštine te zaštita i 
upravljanje vrijednim dijelovima 
prirodne i ekološke mreže; 3.3.3. 
Uspostava i razvoj županijskog 
informacijskog sustava o okolišu; 
3.4.1. Poboljšanje institucionalnih 
kapaciteta javnih vlasti i ostalih 
dionika i učinkovita javna 
administracija; 3.5.1. 
Uspostavljanje i razvoj sustava za 
praćenje, predviđanje i planiranje 
mjera prilagodbe klimatskim 
promjenama i mjera smanjenja 
klimatskih promjena.  
U sastavu mjera nalaze se konkretno 
definirane aktivnosti koje 
podržavaju zaštitu pojedinih 
okolišnih sastavnica i potiču 
društveni i gospodarski razvoj koji 
neće ugroziti kakvoću okoliša na 
području županije. Nadalje, pri 
provedbi svih javnih projekata uzet 
će se u obzir „zelena“ javna nabava 
čime će se prednost dati kupovini 
proizvoda i usluga bez negativnih 
učinaka na okoliš.  
Pri realizaciji poduzetničkih 
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regrantirati te na taj način spuštati 
sredstva u lokalne OCD-e. 
U dokumentu su dobro uočeni ostali 
problemi i potrebe civilnog društva, 
podržavamo određenje da se osnuje 
Savjet za razvoj civilnog društva, no 
želimo da on zaista i zaživi. Smatramo da 
ne treba u ovom trenutku stvarati Centre 
za umrežavanje i osnaživanje, dok se 
konkretnije ne istraži potreba i najbolji 
način umrežavanja i osnaživanja. 
 
Također napominjemo da je na 
sljedećem linku 
http://civilnaplatformaistre.org/index.p
hp/hr/osdownloads/file/podrucja-
djelovanja-i-kapaciteti-civilnog-drustva-
u-istri?id=4    
moguće pronaći rezultate istraživanja: 
“Područja djelovanja i kapaciteti civilnog 
društva u Istri“ kojeg je naručila Civilna 
platforma lstre kako bi imala polazišnu 
osnovu kako usmjeriti svoj rad na razvoju 
civilnog društva s krajnjim ciljem 
doprinosa razvoju naše zajednice. 
Mislimo da se dijelovi istraživanja mogu 
koristiti i u ovoj strategiji. 
Usput napominjemo da termin 
„jednakost spolova“ trebate zamijeniti 
terminom „ravnopravnost spolova“ jer se 
termin „jednakost spolova“ ne koristi već 
više od 10 godina. 
 
I u konačnici bismo završili/e citatom iz 
Nacionalne strategije stvaranja 
poticajnog okruženja za razvoj civilnog 
društva od 2012. do 2016.: 
 
uređuje se i definira proceduralnim i 
sadržajnim određenjima. Država, 
osiguravši prostor za neovisno djelovanje 
civilnoga društva, uvažava civilno društvo 
kao ravnopravnog sudionika i korektiva u 
promišljanju i suodlučivanju o pitanjima 
od javnog interesa i provođenju odluka i 
mjera koje imaju javni utjecaj. Posebnu 
pažnju valja usmjeriti na situacije kada 
civilno društvo kritički nastupa prema 
pojedinim političkim odlukama. I u tim 
trenucima važno je kritiku shvatiti 
primarno kao konstruktivnu, a ne 
destruktivnu — ukoliko se ona temelji na 
transparetnim i provjerenim 
informacijama koje proizlaze iz istinskih 
potreba pojedinih skupina građana i 
građanki. Država ne vidi civilno društvo 
kao prijetnju ili prepreku, već kao 
neizbježnog dionika u razvoju, provedbi i 

projekata, provodit će se sustavan 
nadzor i praćenje utjecaja svih 
projekata na okoliš, a pri davanju 
poticaja će se prednost dati 
„zelenim“ poduzetničkim 
projektima (npr. kroz 
subvencioniranje dijela 
poduzetničkih aktivnosti, financijske 
olakšice, osiguranje prostora za 
poslovanje itd.). Također, tijekom 
čitavog razdoblja provedbe 
strategije sustavno će se provoditi 
posebno osmišljene kampanje za 
jačanje ekološke svijesti šire 
javnosti (npr. kampanje čišćenja 
otpadom onečišćenih lokacija, 
obrazovne aktivnosti za prevenciju 
onečišćenja okoliša u školama i 
vrtićima, izrada promotivnih 
materijala za distribuciju građanima 
itd.). 
 
Uporaba dobre upravljačke prakse 
i participativan pristup u razvoju  
Korištenje dobre upravljačke prakse 
preduvjet je da se reagira i 
odgovora na predvidive i 
nepredvidive izazove u razvoju 
Istarske županije. To podrazumijeva 
sposobnost svih županijskih 
institucija i organizacija da stalno 
usavršavaju svoja znanja, vještine i 
ponašanje u upravljanju razvojem. 
Participativan pristup, sudjelovanje 
javnog, privatnog i sektora civilnog 
društva, osnova je gospodarske, 
socijalne i teritorijalne kohezije 
Istarske županije i očuvanja i 
razvoja njezinog identiteta te je isto 
direktno zastupljeno u sljedećim 
mjerama: 1.2.6. Stvaranje povoljnog 
administrativnog i poslovnog 
okruženja za razvoj poduzetništva; 
2.5.1. Poticanje umrežavanja 
javnog, civilnog i poslovnog sektora 
na lokalnoj razini; 3.4.1. 
Poboljšanje institucionalnih 
kapaciteta javnih vlasti i ostalih 
dionika i učinkovita javna 
administracija; 3.4.2. Unapređenje i 
racionalizacija upravljanja imovinom 
i prihodima; 3.5.2. Unapređenje 
sustava civilne zaštite. 
 
Uravnoteženi razvoj obalnog dijela 
županije i unutrašnjosti 
Ovo je načelo ključno za izradu i 
implementaciju razvojnog modela 
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evaluaciji javnih politika. Iz toga 
proizlaze i vrijednosti na kojima se 
temelji odnos države i civilnoga društva, 
a sadržane su u načelima 
transparentnosti, javnosti i otvorenosti 
pri donošenju, provedbi i vrednovanju 
javnih politika. Takav odnos 
podrazumijeva pristup sveobuhvatnim, 
pravodobnim i točnim informacijama, 
otvorenost na argumentirane prijedloge i 
spremnost na savjetovanje.“ (tekst se 
nalazi na str.6.) 
 

zasnovanog na solidarnosti i sinergiji 
između obalnih područja i 
unutrašnjosti Istarske županije. 
Zajednička promocija obalnog i 
ruralnog područja na turističkim 
sajmovima, manifestacijama u 
inozemstvu i u županiji te 
potenciranje uravnoteženog 
gospodarskog razvoja osnova su 
uravnoteženog razvoja obalnog 
dijela županije i unutrašnjosti. 
Navedeno je ponajprije zastupljeno 
u mjerama prioriteta 3.4. Jačanje 
učinkovitog upravljanja regionalnim 
razvojem. 
 
Korištenje informacijskih i 
komunikacijskih tehnologija u 
javnom i privatnom sektoru 
Budući da informacijska i 
komunikacijska tehnologija 
omogućuje prijenos i uporabu svih 
vrsta informacija ovim je načelom 
nužno ojačati pristup te povećati 
korištenje informacijsko 
komunikacijske tehnologije u svakoj 
grani gospodarstva, kao i na svim 
razinama županijskih, društvenih i 
državnih struktura. Jačanje pristupa 
i korištenja informacijskih i 
komunikacijskih tehnologija 
unaprijedit će i javni i privatni 
sektor te će s toga ulagati veća 
sredstva u razvoj digitalnog 
gospodarstva, što je u užem smislu 
zastupljeno pod mjerom 3.2.2. 
Jačanje elektroničko-informacijske 
infrastrukture te podrška usvajanju 
novih tehnologija i stvaranju mreža 
za digitalno gospodarstvo. 
 
- više se poradilo na dijelu 
nadležnosti za prioritete i mjere kao 
i provedbenim mehanizmima i 
budućem monitoringu, u koje će biti 
uključeni svi lokalni dionici razvoja, 
ovisno o resoru. U prilog ovom 
izvješću dostavlja se i  finalno 
dorađeni strateški okvir ŽRS-a IŽ,s 
predloženim nositeljima i 
partnerima za provedbu svake 
pojedine mjere, koji je uvršten u 
dodano poglavlje – provedbeni 
mehanizmi; 
 
- razmotrili smo problematiku 
smještaja za nezbrinute životinje i 
zakonske nadležnosti, jer smo 
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zaprimili više komentara na tu 
temu, te je zaključeno da je isto 
najprimjenjivije uvrstiti pod 
aktivnosti mjere 3.2.4. - Poboljšanje 
komunalne infrastrukture, što je i 
napravljeno (aktivnost: izgradnja  
infrastrukture i pružanje adekvatne 
podrške prema zahtjevima Zakona o 
zaštiti životinja na razini jedinica 
lokalne samouprave); 
 
- Višnjanska zvjezdarnica te vezani 
Znanstveno Edukacijski Centar 
Višnjan uvršteni su i u osnovnu 
analizu te je isto tako sukladno 
dogovoru s g. Korlevićom poradilo se 
na uvrštenju aktivnosti jačanja 
znanstveno-edukacijskih centara u 
IŽ s naglaskom na popularizaciju 
znanosti među najmlađima te 
potenciranje rada s darovitom 
djecom (vidi komentar pod točkom 
1.) 
 
- vezano uz uvođenje 
institucionalnih potpora OCD-ima; 
navedeno je pokriveno 
prioritetom  2.5. Razvoj civilnog 
društva i društvenog poduzetništva; 
Mjerom 2.5.2. Unapređenje sustava 
dodjele potpora organizacijama 
civilnog društva (OCD); 
 
- obveze po pitanju komunikacije s 
javnošću kada je ŽRS i njegova 
provedba u pitanju, bit će 
definirane ponajprije 
komunikacijskom strategijom ŽRS-a 
(trenutno u izradi, sukladno 
smjernicama za izradu ŽRS-a te svim 
načelima javnog informiranja). U 
svakom slučaju, sve informacije o 
ŽRS-u te tijeku izrade, dostupne su 
uvijek na web stranicama IDA-e te 
Istarske županije te je IDA kao 
regionalni koordinator razvoja uvijek 
otvorena i dostupna za razgovor i 
prihvaćanje konstruktivnih sugestija, 
tijekom razdoblja provedbe ŽRS-a 
koji je živi dokument podložan 
izmjenama sukladno prilikama na 
terenu, kao što razvoj i nalaže. 
 

24. Udruga 
mladih i 
Alumni FET 
Pula 

Kod razvojnog prioriteta 2.5. nadodati, 
tamo gdje je to najprikladnije, sljedeće 
mjere: 
- poticanje zapošljavanja i 
samozapošljavanja mladih u i putem 

Prijedlozi 
usvojeni 
 

Unesene su potrebne izmjene 
sukladno prijedlozima. 
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civilnog sektora  
-poticanje razvoja aktivnosti različitih 
edukativnih programa u OCD-ovima 

25. Giuseppina 
Rajko, 
zamjenice 
župana 
Istarske 
županije  
za pitanja 
talijanske 
nacionalne 
zajednice 

Prijedlozi gđe. Giuseppine Rajko, 
zamjenice župana Istarske županije  
za pitanja talijanske nacionalne 
zajednice: 
 
1. Uvesti učenje talijanskog jezika (L2), 
kao jezik zavičaja, u sve gradove i općine 
Istarske županije 
2. Proširiti i razvijati talijanski jezik 
(prema međunarodnim sporazumima, 
temeljem čl.3 hrvatsko-talijanskog 
sporazuma) i kulturni identitet talijanske 
nacionalne zajednice u svom povijesnom 
zavičaju 
3. Očuvati i razvijati specifičnosti 
(kulturnu baštinu) autohtone talijanske 
nacionalne zajednice na području 
Istarske županije 
4. Jačati i poboljšati obrazovni sustav 
talijanske nacionalne zajednice, od 
predškolskog odgoja do srednjih škola u 
Istarskoj županiji 
5. Održati i razvijati dvojezičnost (u 
pismu i govoru) kako bi se zadržao 
paritet talijanskog jezika na svim 
razinama 
 

Prijedlozi 
usvojeni 
sukladno 
komentaru 
 

SC 4 je dorađen te su prioriteti 
prilagođeni na način da su  prioritet 
4.2. Potpora očuvanju i razvoju 
sastavnica istarskog identiteta i 4.3. 
Prezentacija i promocija istarskog 
identiteta spojeni u jedan – 4.2. 
Potpora očuvanju i razvoju 
sastavnica istarskog identiteta sa 
pobliže dorađenih 5 mjera. Mjera 
4.2.5. Razvoj multikulturalizma je 
isto tako dodatno razrađena te je 
dodana aktivnost: očuvanje i 
razvijanje specifičnosti (kulturne 
materijalne i nematerijalne baštine) 
autohtone talijanske nacionalne 
zajednice na području Istarske 
županije te daljnje razvijanje  
hrvatsko –talijanske dvojezičnosti. 

26. Đeni Gobić-
Bravar 

Znam da kasnim s komentarima, ipak 
možda biste ih mogli razmotriti jer 
smatram da bi mogli doprinijeti 
kvalitetnijem obliku dokumenta. 
- Str. 80, odlomak 5 -”... prostori u 

kojima se nalaze muzeji 
predstavljaju prepreku razvoju 
muzejske djelatnosti s obzirom na 
to da su većinom smješteni u 
zgradama koje su zaštićeni 
spomenici kulture” - Smatram da je 
ova rečenica pogrešna, zgrada ne 
može biti prepreka razvoju 
djelatnosti. Činjenica da je zgrada 
kulturno dobro ne znači da se ne 
može obnavljati i prilagoditi novim 
potrebama, naravno u skladu sa 
zakonima o kulutrnim dobrima. 

- Str. 81, odlomak 2 “Kod 
specijaliziranih ustanova u kulturi 
poput muzeja... problem je i 
nedostatak kvalitetnog kadra.” 
Eventulano bi se moglo reći da 
kadar u muzejima ne prati u 
potpunosti nove metodologije 
približavanja kulture turizmu i 
publici općenito, što je kasnije i 
opravdano mjerom razvoja 

Prijedlozi 
usvojeni 
sukladno 
komentaru 
 

Uvrštene su usuglašene izmjene u 
suradnji s UO s kulturom IŽ sukladno 
prijedlozima; uzete su u obzir  
predložene argumentacije te su 
navedene aktivnosti dorađene i 
logički pojašnjene. 
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“edukacija kulturnih djelatnika...” 
Odlomak 4 – nejasno je na koji način 
sustav dostupnosti podataka ujeće 
na sudjelovanje građana u kulturnim 
aktivnostima? 

- Str. 206 Mjera 4.1.1. Popis 
indikativnih aktivnosti 
Točka 1 – obnoviti, izgraditi i urediti 
objekte kulturne infrastrukture – 
obzirom da je i opis KULTURRING-a 
na stranici 222 prilično zastario i 
nije usklađen s trenutnom 
situacijom (MSUI se tek planira, AMI 
je postojeći iako realno kao 
institucija otvorena za posjetitelje 
više ne postoji, MRK je u  planovima 
rekonstrukcije a dokumentacija je 
odavno dovršena) bilo bi bolje 
navesti konkretne točke koje se želi 
obuhvatiti strateškim planom. Npr.  
Rekonstrukcija i dogradnja AMI-ja, 
(rekonstrukcija i valorizacija MRK-a, 
konzervacija glavnih antičkih i 
srednjovijekovnih nepokretnih 
spomenika Grada Pule također su 
dijelom KULTURRING-a ali spadaju 
pod točku 4) Točka 2 – “urediti 
depoe” ne znači ništa, potrebno je 
navedenim institucijama “omogućiti 
prostor u kojem bi se u prikladnim 
uvjetima čuvao arhivski, knjižnični i 
muzejski materijal” bilo izgradnjom 
novoga ili obnovom postojećih 
prostora Točka 4 - “antički 
spomenici Pule” izmijeniti u 
“antički i srednjovijekovni 
spomenici Pule”- “... nastaviti s 
obnovom objekata iznimne kulturne 
vijednosti u zagradi nadopuni 
tekstom...” nije baš jasno Točka 5 – 
nije razvidno kako se osiguranje 
sredstava za voditelja zbirke uklapa 
u Mjeru  izgradnje i obnove 
infrastrukture. Da li je u redu staviti 
u strateški plan omogućavanje 
sredstava za jedno radno mjesto?  

Točka 6 – zašto se grad Labin 
posebno ističe? Zar to nije moglo 
ići pod točku 1? 
Točka 7 – potpuno je nejasna 
točka. Na koj način redizajn 
natječaja utječe na poticanje 
suradnje institucija i nezavisne 
kulture? Pokazatelji za mjeru su 
obnovljeni i izgrađeni objeki. 
Kako se tu uklapaju radno mjesto 
voditelja zavičajne zbirke i 
redizajn natječaja za javne 
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potreb u kulturi? 
 

27. latosic@gmai
l.com  

Znam da se možda kasni sa  
prijedlogom teme za uvrštavanje u 
završni nacrt Županijske razvojne 
strategije Istarske županije ali imam 
potrebu iznijeti svoj prijedlog i sugestiju. 
U mojem prijedlogu želim spomenuti 
bitnu ulogu željezničke pruge od Pule do 
Buzeta odnosno nekadašnje pruge Pula - 
Divača koja ove godine u mjesecu rujnu 
slavi 140 godina postojanja. Budući da je 
to bila pruga koja je povezivala i još je 
jedina poveznica Istre sa ostatkom 
Europe željezničkim putem a ujedno je 
gledajući povijesno i gospodarski uvelike 
doprinijela razvitku Istarskog poluotoka 
smatram da bi bilo korisno da se i ta 
tema nađe na popisu Istarske strategije 
razvoja Istarske županije obzirom na 
sadašnju bitnu ulogu u daljnjem razvoju 
prometne povezanosti Istarske županije i 
ujedno razvoja turizma u Istri.  
Nadam se da ćete prihvatit moju 
sugestiju i uvažiti moj prijedlog obzirom 
da u ostalim zemljama EU željeznički 
promet ima veliku i važnu ulogu u 
prijevozu putnika,turizmu i razvoju 
gospodarstva, a kod nas je nažalost 
uvelike zapostavljen. 
 

Prijedlog 
primljen na 
znanje 

Aktivnost  unaprjeđenja i 
poboljšanja željezničke mreže u IŽ 
navedena je pod mjerom 3.2.1. 
Poboljšanje prometne 
infrastrukture. Nije nužno 
specificirati, jer strategija je krovni 
strateški dokument, važno je samo 
da je određeni projekt u skladu s 
predloženim mjerama. 
Projektni prijedlozi kao takvi mogu 
biti uvršteni u akcijski plan ŽRS-a 
koji se sukladno smjernicama 
priprema početno za razdoblje do 
2018. godine, sukladno planiranju 
proračuna JL(R)S-eva te u vezanu 
bazu projekata ŽRS-a, koja će se 
kontinuirano ažurirati tijekom 
provedbe ŽRS-a i koja je usklađena s 
elektronskom bazom projekata 
Ministarstva regionalnoga razvoja i 
fondova EU. 

28. Romina Dušić Vezano za Županijsku razvojnu 
strategiju, da li je još moguće uvrštenje, 
u aktivnosti, u 
Mjeru 3.4.4. Temeljne usluge i obnova 
sela u ruralnim područjima; ruralno 
financiranje  
 
- razvoj nepoljoprivredne djelatnosti na 
ruralnom području 
- razvoj informatičkih tehnologija i 
usluga (IT centri u ruralnim područjima, 
centri za učenje u ruralnim područjima, 
servisni centri u ruralnom području) 
 
Radi se djelatnostima koje je moguće 
financirati kroz kroz EAFRD program, 
prema pravilnicima koji su objavljeni.  
U trenutnoj verziji ŽRS-e, navedene 
djelatnosti su navedene, i neke 
namijenjene za urbana središta, 
međutim, radi uvjeta natječaja, bilo bi 
dobro da se uvrste i u poglavlje Temeljne 
usluge i obnova 

Prijedlog 
usvojen 

Navedeno je nadopunjeno sukladno 
prijedlogu pod mjerom 3.4.4. 
Temeljne usluge i obnova sela u 
ruralnim područjima; Ruralno 
financiranje 
 
Isto tako je dodano poglavlje u 
Horizontalnim načelima:  
Korištenje informacijskih i 
komunikacijskih tehnologija u 
javnom i privatnom sektoru 

 


